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  ݣݣامکانات و منابع مالی تئاتر 
ݢݢقابل مقایسه با سینما نیست

ی8
بر

 اک
یم

مر
س: 

عک

رعايت حريم خطوط لوله فشار قوي انتقال گاز حفظ امنيت و سلامت شما را به ارمغان مي آورد.

فراخوان مناقصه شماره س - فراخوان مناقصه شماره س - 14031403 -  - 2424  
) عمومی/ یک مرحله ای / ارزیابی ساده () عمومی/ یک مرحله ای / ارزیابی ساده (

منطقــه پنــج عمليــات انتقــال گاز در نظــر دارد خدمــات  موضــوع بنــد یــک را از طریــق مناقصــه عمومــی یــک مرحلــه ای بــا ارزیابــی ســاده واگــذار نمایــد. 
لــذا از مناقصــه گــران واجــد شــرائط دعــوت بعمــل مــی آیــد جهــت دریافــت همزمــان اســناد مناقصــه ، بــه ترتيــب زیــر اقــدام نماینــد.

1( موضوع مناقصه: »پایش وضعيت تجهيزات و دستگاه ها از طریق آناليز روغن«
2( نام و نشانی مناقصه گزار: شيراز _ بزرگراه امام خمينی )ره( _ حد فاصل شهرک فرهنگيان و فرزانگان _ منطقه پنج عمليات انتقال گاز  

ــرآورد اولیــه مناقصــه عبارتســت از :  33.561.800.000 )ســی و ســه ميليــارد و پانصــد و شــصت و یــک ميليــون و هشــتصد هــزار (  3( مبلــغ ب
ریــال مــی باشــد.

4( مبلــغ تضميــن شــرکت در فرآینــد ارجــاع کار عبارتســت از مبلــغ  1.679.000.000 )یــک ميليــارد و ششــصد و هفتــاد و نــه ميليــون( ریــال کــه مناقصــه 
گــر مــی بایســت براســاس تصویــب نامــه شــماره 123402/ت 50659 هـــ مــورخ 94/09/22 هيــات وزیــران نســبت بــه تهيــه آن اقــدام نمــوده، تصویــر آن را 

در ســامانه بارگــذاری نمــوده و نســخه اصــل آن را نيــز در پاکــت الــف بصــورت فيزیکــی بــه کارفرمــا تســليم نمایــد.
5( نحــوه دریافــت اســناد مناقصــه ، عــودت ، تحویــل ، بازگشــایی و پیشــهاد قیمــت مناقصه گــران: کليــه مراحــل برگــزاری مناقصــه از طریق 
درگاه ســامانه تدارکاتــی الکترونيکــی دولــت )ســتاد( بــه آدرس  WWW.SETADIRAN.IR انجــام خواهــد شــد. لازمســت مناقصــه گــران درصــورت 

عــدم عضویــت قبلــی مراحــل ثبــت نــام در ســایت مذکــور و دریافــت گواهــی امضــاء الکترونيکــی را جهــت شــرکت در مناقصــه محقــق ســازند.
5-1 - تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تدارکاتی الکترونيکی دولت )ستاد( روز سه شنبه مورخ  1403/07/24 می باشد.

5-2- شــایان ذکــر اســت مناقصــه گرانــی مجــاز بــه شــرکت در ایــن مناقصــه مــی باشــند کــه دارای گواهــی هــا/ مســتندات زیــر باشــند و تصویــر ایــن 
مــدارک را ممهــور بــه مهــر و امضــاء نفــرات مجــاز شــرکت کــرده و در ســامانه ســتاد بارگــذاری نمایــد.

ü گواهينامــه صلاحيــت معتبــر کــد 17025 آزمایشــگاه یــا گواهــی تأیيــد صلاحيــت معتبــر آزمایشــگاه همــکار از مرکــز ملــی تأیيــد صلاحيــت ایــران یــا 
ســازمان ملــی اســتاندارد 

ü مستندات کد اقتصادی، شناسنامه ملی ، گواهی ثبت نام مودیان ماليات بر ارزش افزوده، اساسنامه، آگهی تاسيس و تغييرات شرکت
6( آخرین مهلت دریافت )دانلود( اسناد مناقصه : ساعت 18 روز سه شنبه مورخ 1403/08/01

7( آخرین مهلت بارگذاری/ عودت اسناد مناقصه : ارائه پيشنهاد قيمت ساعت  18 روز شنبه مورخ 1403/08/12
8( گشــایش پیشــنهادها : ســاعت 9  صبــح روز  یکشــنبه مــورخ 08/13/ 1403 در ســالن شــهيد دوران اداره مرکــزی شــيراز مــی باشــد و در صــورت 

تغييــر مراتــب طــی اطلاعيــه حيــن برگــزاری مناقصــه بــه مناقصــه گــران اطــلاع رســانی مــی گــردد.
9( درصــورت نيــاز بــه توضيحــات تکميلــی جهــت مــوارد مرتبــط بــا مناقصــه و پيمانــی بــا شــماره تلفــن  07138132319   و   07138132310 و مــوارد 

مرتبــط فنــی و اجرایــی بــا شــماره تلفــن 07138132431 تــــماس حاصــل نماینــد.
10( شماره فراخوان در سامانه ستاد 2003093261000043 می باشد.

11( اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه :
- مرکز تماس: 021-1456

- تاریخ آگهی نوبت اول: سه شنبه مورخ 1403/07/24
- تاریخ آگهی نوبت دوم: چهارشنبه  مورخ 1403/07/25

شناسه اگهی :  1805997
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خبرنقد
فرهنگی و اجتماعی

پیشنهادات اهالی سینما برای رئیس جدید سازمان سینمایی؛

از معیشت و بیمه سینماگران تا امیدواری برای حضور همه هنرمندان
سینمای ایران در ســال های اخیر با چالش های متعددی روبه رو بوده است 
که  در زمینه تنوع ژانر و معیشت سینماگران تأثیرگذار بوده اند. چند سالی 
است برخی سینماگران به دلایل مختلف از فعالیت در این عرصه کناره گیری 
کرده اند و برخی دیگر مشکلاتی چون تأمین معیشت و بیمه دارند. همچنین 
بروکراسی های پیچیده در زمینه تخصیص پروانه ســاخت و نمایش در این 
سالها انتقاداتی زیادی را از سوی سینماگران به دنبال داشته است.  با انتصاب 
رائد فریدزاده به  عنوان رئیس جدید سازمان سینمایی، اهالی سینما امیدوارند 
که این چالش ها بــه زودی مورد توجه قرار گیرد و راهکارهای مؤثری برای 
حل آن ها ارائه شود. فریدزاده با تجربه ای که در بنیاد سینمایی فارابی داشته 
و آگاهی از نیازهای روز سینما، می تواند با ایجاد فضای مناسب و حمایت از 
هنرمندان، به تنوع ژانر و تولید آثار باکیفیت کمک کند. در این خصوص با 
جمعی از اهالی نام آشنای سینما به گفت وگو پرداختیم و نظرات شان را درباره 

حضور فریدزاده در مسند رییس سازمان سینمایی جویا شدیم.
در انتظار گام های مثبت و در عین حال کم حاشیه  

محمود گبرلو، منتقد و کارشــناس سینما و تلویزیــون با بیان اینکه فعلا 
نمی توانیم تحلیلی از ایشان داشته باشیم، گفت: باید منتظر ماند و دید رئیس 
جدید سازمان سینمایی در آینده چه برنامه هایی را برای سینمای ایران ارائه 
می دهد سپس براساس آنها تحلیل و ارزیابی کنیم که چقدر امکان موفقیت 
خواهند داشــت. گبرلو ادامه داد: پیش بینی ام این است که چون ایشان در 
عرصه مدیریت، مدیری بکر هســتند و تنها مدیریت اجرایی ایشان در این 
حوزه، 5 سال مدیریت امور بین الملل بنیاد سینمایی فارابی بوده و از سویی 
دیگر چون انسان تحصیل کرده و دنیادیده ای هستند و اشراف کاملی بر جهان 
فکری سینما و حوزه فرهنگ و هنر ایرانی دارند، گام های مثبت و در عین 
حال کم حاشیه ای بردارند. امیدواریم بتوانند آرامش را به فضای سینمای ایران 
وارد کنند. این منتقد سینما اضافه کرد: دنیای سینمای امروز نیاز به مدیری 
دارد که به تکنولوژی های مدرن سینما در جهان آشنایی داشته باشد و شیوه 
مدیریت گذشته نشان داده کارآمد و موفق نبوده؛ واقعیت این است که در 
مدیریت سینما، شیوه های اجرایی ناکارآمد گذشــته را باید کنار بگذاریم و 
راه های نوینی پیدا کنیم، تا همراه با تیم حرفه ای خلاق بتوانیم برنامه ریزی 
جدیدی برای سینما داشته باشیم. وی با اشاره به نیاز اهالی سینما به همدلی 
عنوان کرد: سینما یک قدرت برتر است و بزرگان کشور ما هم بر این امر تاکید 
دارند. الان اهالی هنر و سینما به همدلی نیاز دارند. باید در برنامه هایی مثل 
جشن مهر سینما همه اهالی سینما، مثل فیلمبردارها، کارگردان ها و غیره با 
هر تفکر، اندیشه حضور پیدا کنند. آن زمان مطمئن باشید سینمای ایران 

موفقیت آمیز پیش خواهد رفت.
ورود تکنولوژی به سینما از جمله هوش مصنوعی را جدی بگیرند

خیــرالله تقیان پور کارگــردان »قلب رقه« نیز در ایــن زمینه گفت: هنوز 
شناختی از جناب فریدزاده ندارم. امیدوارم به یمن همزمانی انتصاب ایشان 
با جشن مهر سینما اتفاقات خوبی در سینمای ایران رقم بخورد. پیشنهاد 
می کنم در برنامه های آتی سینمای ایران ورود تکنولوژی به سینما از جمله 

هوش مصنوعی را جدی بگیرند.
معیشت و بیمه سینماگران در نظر گرفته شود

حبیب اسماعیلی، تهیه  کننده و فیلمساز پیشکسوت سینما و تلویزیون عنوان 
کرد: همزمانی اختتامیه جشن مهر سینما و اولین روز انتصاب ریاست جدید 

سازمان سینمایی را به فال نیک می گیریم. توقع داریم مدیران جدیدی که 
عهده دار راهبری سینمای ایران می شــوند از جنس سینما باشند و به درد 
سینما بخورند. رفع گرفتاری اهالی سینما را جز برنامه های کاری قرار دهند. 
در سینما صرفا فیلم مهم نیست. خیلی از هنرمندان در سینما هستند که 
از کار افتاده اند و در جشــن مهر سینما هم برخی با مشــکلات جسمی در 
جشن حضور پیدا کردند. در کنار این تلاش کنند سینمای ایران هم به لحاظ 
گیشه پررونق باشد و هم مثل سال های گذشته در سطح جهان سینمایی 
مطرح را به نمایش بگذاریم. اینکه فقط یک ژانر فیلم داشته باشیم صورت 
مناسبی ندارد. اسماعیلی با تاکید بر ساخت فیلم های متنوع اضافه کرد: با 
عرض خسته  نباشید به تولیدکنندگان فیلم های کمدی، اگر کاری کنیم که 
فیلم های غیرکمدی هم ساخته شود مطلوب تر خواهد بود. هر چند این امر 
بیشتر به وزارت فرهنگ و ارشاد برمی گردد. امکان دارد گفته شود همین الان 
هم فیلم های غیرکمدی ساخته می شود ولی باید توجه کرد اغلب این فیلم ها 
به لحاظ موضوعی خنثی هستند. فیلم هایی بسازیم که حرفی برای گفتن 
داشته باشند. اجتماع را نقد کنند. راجع به مشکلات مردم صحبت کنند. 
از اینکه انتقادی انجام شود نترسیم. گفتن مشکلات به نفع جامعه است. اگر 
بتوانیم سینمای بالنده ای داشته باشیم هم استقبال آماری مردم را خواهیم 
داشت و هم سینمایمان مثل گذشته در دنیا حرفی برای گفتن خواهد داشت

قطعا با همکاری مدیران، سینماگران همراه سینما خواهند بود
این تهیه کننده سینما پیرامون برگشت اهالی سینما افزود: برگشت اهالی 
سینما بستگی به عملکرد متولیان جدید خواهد داشت. کسی از سینما قهر 
نکرده است. تهیه کنندگان و کارگردانان علاقه مندند فیلم خوب بسازند. در 
صورت اعمال ممیزی و مشکلات پروانه ساخت و نمایش امکان ساخت فیلم 
نخواهد بود. ان شاءالله شرایطی فراهم شود که بتوان برای فیلم ها پروانه گرفت. 
قطعا در صورت همکاری سازمان سینمایی، تهیه کنندگان و کارگردانان همراه 
سینما خواهند بود و برمی گردند. »متری شــش و نیم«، »می خواهم زنده 
بمانم«، »کشتی آنجلیکا«، »نرگس« و »قرمز« همه این ها فیلم هایی بودند 
که ســال ها حرف اول را می زدند. الان چند ســالی است که به دلیل اینکه 
این نوع فیلم ها ساخته نمی شود مردم از فیلم های غیرکمدی فاصله گرفته اند. 
تماشاگران خاموش سینما را با ساخت فیلم هایی که برای آنها جذاب است 

می توان به سینما برگرداند.
اجازه پرداخت به سوژه  های چالشی اجتماعی داده شود

اسماعیلی به رییس جدید ســازمان سینمایی پیشنهاد کرد: فیلم های 

شاد و کمدی که در حال ســاخت هستند و ساخت این دست فیلم ها 
لازم است؛ اما فکر می کنم در شرایط کنونی مردم با مشکلات عدیده ای 
دست وپنجه نرم می کنند و نقد زیادی به اجتماع دارند. اگر اجازه دهند 
فیلمســازان به موضوعات و سوژه های اجتماعی وارد شوند و ترسی هم 
نداشته باشند که به فلان سازمان برمی خورد اعتماد مردم کسب می شود 

و هم فیلمسازان برمی گردند و فیلم های خوبی ساخته می شود.
مدیران تلاش کنند به راهی که هنرمندان می روند دست نزنند

علیرضا استادی از بازیگران باسابقه سینمای ایران نیز اظهار کرد: نمی توان 
همزمانی انتصاب جناب فریدزاده و جشن مهر را به جز خوش یمنی قلمداد 
کرد. امیدوارم مدیر جوان سازمان سینمایی که در بنیاد سینمایی فارابی هم 
ســابقه مدیریت داشته اند بتوانند اتفاقات خوبی را برای سینمای ایران رقم 
بزنند. در اختتامیه جشــن مهر ایشان از همگی اهالی هنر و سینما دعوت 
کردند که با همفکری و کمک به سینما یاری برسانند. وی در خصوص احیا 
و رونق بخشی سینما پیشنهاد کرد: از عزیزی پرسیدیم چه راهکاری برای احیا 
و رشد فرهنگ و هنر دارید که من هم از صحبت ایشان وام می گیرم. پاسخ 
دادند مدیران تلاش کنند به راهی که هنرمندان می روند دســت نزنند و با 
آماده سازی بستر فعالیت آنها را حمایت کنند. به هنرمندان اعتماد کنند. باور 
کنند دغدغه فرهنگ و هنر هنرمندان از خیلی از مدیران بالادستی بیشتر 
اســت. باید بپذیریم که هنرمندان زندگی و هم وغمشان و همه وجودشان 

پاسداری از فرهنگ و هنر است.
بستر حضور همه هنرمندان در کنار هم فراهم شود

استادی عنوان کرد: با انتصاب های جدید نرویم سراغ کشف آتش و اختراع 
چرخ. سینما همیشه کمک فرهنگ و هنر بوده است. امیدوارم جناب فریدزاده 
و همکارنشان کمک کنند مسیر هنرمندان و فیلمسازان هموار شود. با ایده های 
نو و تفکر مثبتی که در ایشان سراغ داریم امیدواریم به اصحاب هنر کمک 
کنند. امیدوارم رئیس جدید سازمان سینمایی بستر حضور همه هنرمندان 
را در کنار هم فراهم کنند. انتظار ما از ریاست جدید سازمان سینمایی خیلی 
بالاســت و امیدوارم سینما با مدیریت ایشان به موفقیت های بیش از پیش 

دست یابد.
با پرداخت جغرافیایی به فیلمسازی تمرکز را از تهران بگیرند

محمدعلی عســگری کارگردان آسمان غرب هم گفت: جناب فریدزاده 
از مدیران جوان، توانمند و خوش فکری هســتند که در مجموعه بنیاد 
سینمایی فارابی حضور داشتند و امیدوارم انتصاب ایشان به نفع سینمای 
ایران باشد. پیشــنهاد می کنم از آنجا که بنیاد فیلمسازی فارابی بخش 
غیررسمی ســازمان سینمایی است و برای تولید فیلم بودجه دارد بهتر 
است بر اساس، جغرافیای استان ها و فرهنگ و سننی که در استا ن هاست 
مسائل را اولویت بندی کند. وی اضافه کرد: کارگردانانی را از پیش تعیین 
کننــد و مثلا بگویند از آنجا که جاده چالوس در البرز از لوکیشــن های 
توریستی است فیلمی پیرامون معرفی آن ساخته شود. همین طور برای 
تخت جمشید یا معماری یزد، یا مراســم زار بوشهر، در حقیقت به این 
شکل تمرکز را از شهر تهران بگیرند. در صورتی که متناسب با این روش 
عمل شــود در سینما با تنوع ژانر هم مواجه می شــویم. در این روش با 
سینمای دینی، تاریخی، حماسی، خانــوادگی و انواع ژانرها و گونه های 

دیگر در سینما مواجه خواهیم شد.

سرنوشت آینده شغلی رشته های گرافیک با رشد هوش مصونی چه می شود؟
دبیر ستاد راهبری فناوری های هوشمند حوزه های علمیه گفت: فناوری هوش مصنوعی جزو فناوری های افقی است که در همه ی علوم و صنایع کاربرد 
دارد و چنان چه مشاغل نتوانند خود را با آن هماهنگ کنند میتواند اثر مخرب بر آن ها بگذارد. محمدرضا قاسمی اظهار کرد: به طور کلی خلق آثار 
هنری با ابزارهایی مثل هوش مصنوعی می تواند توانمندی بیشتری پیدا کند، در این راستا هنرمند می تواند بخشی از کار را به عنوان یک دستیار در 
کنار ماشین انجام دهد؛ در واقع خلاقیت و ظرافت های هنری توسط هنرمند به ماشین انتقال داده می شود و در نهایت خلق اثر هنری به وسیله تعلیمی 
است که هنرمند به ماشین داده است. وی افزود: خلق آثار هنری با ابزارهای پیچیده ای مثل ماشین، دنیای جذاب تری خواهد داشت و به همان نسبت 
نیاز به نیروی خبره نیز افزایش می یابد، پس این حوزه همواره باید تحت نظر هنرمند باشد و اگر هنرمند در دنیای هوش مصنوعی آشنایی با سرویس ها 
نداشته باشد طبیعتاً از دنیای امروز عقب می افتد. دبیر ستاد راهبری فناوری های هوشمند حوزه های علمیه تصریح کرد: ساخت سرویس های هوشمند 
به گروه های فکری و محتوایی نیاز دارد و صرف حضور یک عنصر فنی کفایت نمی کند؛ برای تولید الگوریتم های منطبق با الگوهای تدوین آثار هنری 
باید نیروی متخصص در زمینه ی مذکور در این عرصه حاضر شود و نوع داده هایی که ماشین بر اساس آن ها تعلیم داده می شود را تعیین کند؛ لذا نظام 
معرفتی و شناختی هنرمند بر خروجی ماشین تأثیر گذار است. قاسمی گفت: توسعه سرویس های هوش مصنوعی به همه لایه های حوزه های تخصصی 
هنر راه یافته و بیش از این هم ادامه خواهد داشت؛ در انیمیشن هم در زمینه تولید شخصیت ها و سایر عرصه های مرتبط با آن هوش مصنوعی بسیار 
قدرتمند حاضر شده و در این حوزه هم مانند حوزه های دیگر، هنرمند به عنوان یک دستیار به منظور تسریع، تطبیق و تعمیق خروجی با جلوه های 
هنری در کنار ماشین ها خواهد بود. وی خاطرنشان کرد: هوش مصنوعی تا این لحظه تا مرزی که امکان تعلیم خلاقیت به ماشین است پیش آمده و 
حتی بهتر از انسان قادر به خلق اثر است، اما بیشتر از آن مختص انسان است و هوش مصنوعی قادر به خلق آن نیست؛ پیش بینی می شود با توجه به 
قاعده کلی که در این حوزه حاکم است این جایگاه مستقل و ویژه که با نبوغ و استعداد بی نهایت انسان مرتبط است همواره برای انسان باقی خواهد ماند

مدیر کل فرهنگ استان آذربایجان غربی؛
فعالیت های فرهنگی و هنری به 

توسعه مهارت های اجتماعی کودکان 
کمک می کند

مدیر کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی اســتان آذربایجان غربی گغت: 
پرداختن به فعالیت های فرهنگی و هنری برای کودکان بسیار مهم 
و مفید است و این فعالیت ها به توسعه خلاقیت، تخیل، و مهارت های 
اجتماعی آنها کمک زیــادی می کند. به گزارش روابط عمومی اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان آذربایجان غربی، علیرضا نوروزی، 
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان آذربایجان غربی، در مراسم 
تجلیل از فعالان کودک در رشته های فرهنگی و هنری که در سالن 
جلسات اداره کل فرهنگ و ارشاد استان برگزار شد، گفت: پرداختن به 
فعالیت های فرهنگی و هنری برای کودکان بسیار مهم و مفید است و 
این فعالیت ها به توسعه خلاقیت، تخیل، و مهارت های اجتماعی آنها 
کمک زیادی می کند. وی افزود: فعالیت های فرهنگی و هنری برای 
کودکان اگر با هدف گذاری مناسب انجام شود، می تواند نقش اساسی 
در رشــد و پرورش آنها داشته باشــد. هدف دار بودن این فعالیت ها 
به کودکان کمک می کند تا مهارت های مختلفی را کســب کنند و 
شــخصیت خود را غنی تر سازند. مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اســتان آذربایجان غربی بیان کرد: کودکان نباید از تلاش های خود 
خسته شوند و تمام فعالیت ها باید پیوسته و هدف دار پیش روند و اگر 
هدف خود را درست انتخاب کنیم موفق خواهیم شد. نوروزی ادامه 
داد: کودکان و نوجوانان همچنین باید برای فعالیت های خود الگوی 
سالم انتخاب کنند. گفتنی است؛ در پایان این مراسم از کودکان فعال 

در حوزه های فرهنگی و هنری تجلیل شد.  

کنسرت بانوان ستاره قطبی در تالار وحدت
 گروه ستاره قطبی به سرپرستی بهار ایلچی با اجرای قطعاتی از موسیقی پاپ در تالار وحدت روی صحنه 
می رود؛ این در حالی است که برای این کنسرت قطعاتی با زبان های فارسی، هندی، عربی، انگلیسی، فرانسه، 
آذری، کردی، لری، گیلکی و جنوبی در نظر گرفته شده است. بهار ایلچی )خواننده فارسی پیانو و هارپ(، 
سپیده ایلچی )نوازنده گیتار بیس و ابوآ(، پگاه ابراهیم )نوازنده ویلن(، شانیا شهریاری )نوازنده ترومپت(، ثمیلا 
تحویلداری )نوازنده ساکسفون(، سارا پارسایی و ترمه نظری نژاد)نوازنده فلوت(، آوا منبری )نوازنده پیانو و 
کیبورد(، کیانا اکبری اصل )نوازنده گیتار(، سحر شاطری )نوازنده درام(، فرناز نوروز )نوازنده پرکاشن(، نگین 
فروزان )نوازنده گیتار الکتریک(، مهسا احمدپور )خواننده انگلیسی و فرانسه(، نگین رشیدی )خواننده فارسی 
و محلی(، اعضای گروه ستاره قطبی را تشکیل می دهند. آهنگسازی و تنظیم کنندگی قطعات این کنسرت 
را پوریا پیرزاده برعهده داشته است. همچنین کیوان عرب )موسسه کیان آوای لیان( مدیر برنامه این اجرا 

است. کنسرت گروه ستاره قطبی از ساعت 14 روز پنج شنبه سوم آبان ماه در تالار وحدت برگزار می شود و علاقه مندان می توانند بلیت آن را 
از سایت ملوتیک به نشانی www.melotik.com تهیه کنند.
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سخنگوی دولت تاکید کرد:

  تورم قابل کتمان نیست، تلاش دولت مهار تورم است
فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت در نشست خبری خود با گرامیداشت 
یاد سردار نیلفروشان، از همه زحمات جان بر کفان کشور برای حفظ اقتدار 
کشور تشکر کرد. وی در ادامه با گرامیداشت روز عصای سفید، بیان کرد: 
باید از ظرفیت نابینایان در کشور استفاده کرد تا جامعه وضعیت بهتری 
داشته باشد. امروز روز پارالمپیک اســت و از افتخارآفرینی ورزشکاران 

پارالمپیک قدردانی می کنیم.
اهدای یک واحد مسکونی به خانواده جان باختگان معدن طبس

ســخنگوی دولت گفت: جامعه مدنی و خیریــه ها در کنار دولت برای 
کاهش مشــکلات خانواده جان باختگان معدن طبس قرار داشتند و 
موضوع مســکن آنان با همت وزیر راه حل شد. یک واحد مسکونی به 
خانواده جان باختگان معدن طبس اهدا می شود. دیه به مبلغ 1 میلیارد 
و ۲۰۰ میلیون تومان پرداخت خواهد شد. برای بخشش دیون این افراد 
هم در حال رایزنی هستیم. برای آموزش فرزندان این جان باختگان هم 
در حال برنامه ریزی هستیم. با ترتیبات اتخاذ شده از سوی وزارت کار، 
از پایان همین ماه مستمری ماهانه خانواده های جانباختگان معدن طبس 

دایر خواهد شد.
سفر شجاعانه عراقچی و قالیباف به بیروت

ســخنگوی دولت ادامه داد: سفر شجاعانه آقایان عراقچی و قالیباف به 
بیروت با وجود همه تهدیدات برای برقرای صلح و آرامش انجام شد که 

این اقدام قابل تقدیر است؛ ما با یک رژیم کودک کش مواجه هستیم.
تلاش دولت تنظیم بودجه منظم است

 وی خاطرنشــان کرد: دولت در حال بررسی بودجه است و امیدواریم 
با همه ناترازی ها، بتوانیم کشور را در موقعیتی قرار دهیم که بودجه 

حداقل آثار تورمی و حداکثر آثار عدالتی به خصوص برای اقشــار کم 
درآمد را داشته باشد. دولت دنبال ایجاد نظم و انظباط مالی است. با 
توجه به تحریم های کشــور، وضعیت مالی کشور دشوار است، اما به 
این معنی نیست که راه حلی وجود ندارد. تلاش دولت تنظیم بودجه 

منظم است.
بررسی فیلترینگ در چارچوب منافع ملی و کار کارشناسی در 

حال انجام است
وی درباره موضع دولــت در خصوص رفع فیلترینگ بیان کرد: موضع 
دولت همان موضع رئیس جمهور اســت و شفاف است که فیلترینگ 
مضرات زیادی ایجاد کرده و حفره های امنیتی ایجاد می کند و همچنین 
دسترسی به محتوای نامناسب ایجاد می کند. در چارچوب منافع ملی و 
کار کارشناسی در حال انجام است. فیلترینگ به اهداف خود نرسیده است 
و این موضوع در حال بررسی است. مهاجرانی درباره انتقادات نسبت به 
برخی گرانی ها در کشور، گفت: آحاد جامعه و همه مردم از افزایش قیمت 
ها رنج می برند و دهک هایی که مشکلات معیشتی دارند آسیب بیشتر 
می بینیــد و دولت تلاش می کند تا جایی که می تواند جلوی افزایش 
قیمت ها را بگیرد. تلاش دولت این اســت که ریشه تورم را بخشکاند. 
تورم قابل کتمان نیست، تورم بالا بوده است ولی تلاش دولت برای مهار 
تورم است. در لایحه بودجه 14۰4، تلاش می کنیم از اقشار آسیب پذیر 
حمایت شود. در این بودجه معافیت مالیاتی از 1۲ میلیون به ۲4 میلیون 
تومان افزایش پیدا کرد تا آسیب کمتری به افراد کم درآمد وارد شود. ولی 
مشــکلات یک شبه قابل حل نیست و نیاز به کار کارشناسی و همدلی 

جامعه دارد.

احتمال بازگشت بیش از 5۰ درصد معلمان به خدمت
مهاجرانی درباره راهکار دولت برای رفع کمبود معلمان در مدارس و حذف 
برخی در گزینش ها، اظهار کرد: معلمی به صلاحیت ویژه نیازمند است، 
زیرا معلم یک کاربر ساده یک دستگاه نیست بلکه باید در تربیت انسان 
نقش داشته باشد؛ بنابراین طبیعی است که انتظار داشته باشیم حساسیت 
ویژه لحاظ شــود، اما تعداد افرادی که شامل کد 1۹ و 5 شده اند بسیار 
بالاست که پرونده آنها در حال بررسی است و پیش بینی این است که 
بــالای 5۰ درصد این افراد بتوانند به محل تحصیل و خدمت برگردند. 
سخنگوی دولت درباره رویکرد دولت در خصوص توسعه هوش مصنوعی 
در کشور، گفت: زمینه هوش مصنوعی در دولت در حال پیگیری است. 
اساســنامه ســازمان هوش مصنوعی در حال تدوین است و در شورای 
عالی انقلاب فرهنگی به تصویب خواهــد رسید، ولی تا آن زمان، همه 
برنامه های هوش مصنوعی براساس برنامه هفتم توسعه در معاونت علمی 
ریاست جمهوری پیگیری می شود.طراحی قرارداد برای اجرای سکوهای 
ملی هوش مصنوعی با یکی از دانشــگاه ها به اتمام رسیده است و حدود 
۳۰ عنوان درسی در زمینه هوش مصنوعی از ابتدای امسال در دانشگاه ها 
تدریس می شود. بیش از ۶۰ طرح پژوهشی در این زمینه مورد حمایت 

قرار گرفته است.

نایب رئیس کمیسیون انرژی:
صنعت نفت و گاز مقابل تحریم ها می ایستد

نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس شــورای اسلامی به پیشــرفت های چند سال اخیر صنعت نفت، همچنین افزایش تولید و 
صادرات نفت اشاره کرد و گفت: تحریم ها مانع رشد و توسعه صنعت نفت و گاز نشده است.

 رمضانعلی ســنگدوینی با تأکید بر اینکه ایران در حال توســعه ظرفیت ها در صنعت نفت است و تا هر زمان که نیاز باشد برای 
احیای ســهم خود در بازارهای جهانی نفت تلاش می کند، گفت: صنعت نفت ایران هم اکنون در مسیر توســعه گام برمی دارد و 
در عرصه جهانی تأثیرگذار اســت، تحولات صنعت نفت ایران پس از پیروزی انقلاب اسلامی با پیش از آن قابل مقایسه نیست، 
ایران در این صنعت جهش قابل توجهی داشته است. نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: کشور به  
ســمت اهداف خود در تولید نفت و پتروشیمی حرکت می کند و با تلاش و همت به هدفش در افزایش تولید گاز نیز می رســد. 
این موارد نشــان می دهد هرچند تحریم هزینه هایی به کشــور تحمیل می کند، اما قطار توســعه به ویژه توسعه صنعت نفت را 
متوقف نمی کند. ســنگدوینی اظهار کرد: صنعت نفت با درایت کارکنان و کارگران پرتلاش آن با وجود تحریم ها، مسیر توسعه 

خود را ادامه می دهد.

آمادگی ایران برای احداث نیروگاه در افغانستان
مدیر عامل شــرکت توانیر از آمادگی لازم برای احداث نیروگاه های بادی در مرز دو کشــور ایران و افغانستان خبرداد. مصطفی 
رجبی مشــهدی درباره صادرات برق به افغانســتان اظهار داشــت: تبادل برق بین ایران و افغانستان از سال 1۳۸1 آغاز شده و 
تاکنون ادامه دارد. وی افزود: صادرات برق ایران به این کشــور از طریق خطوط انتقال ارتباطی و با اولویت ســاعات غیر اوج 

مصرف برق در کشور انجام می شود. 
مدیر عامل شرکت توانیر بر اولویت تامین برق برای داخل کشورمان تاکید کرد و گفت: با توجه به وجود تونل های بادی منحصر 
به فرد برای احداث نیروگاه های بادی در مرز دو کشــور، دو طرف به توســعه همکاری ها در بخش انرژی های بادی،   برنامه ریزی 

برای توسعه و احداث خطوط انتقال ارتباطی با سرمایه گذاری شرکت های توانمند و فعال داخلی و خارجی علاقمندند. 
وی خاطرنشــان کرد: در حال حاضر، کلیه مطالبات کشــورمان با افغانستان تســویه و صورتحساب های برق صادراتی به موقع 

پرداخت می شود.

فولادی ها باز هم در معرض 
خسارت قطعی برق 

بررسی ها نشان می دهد که محدودیت های فزاینده برق که تا 
مهرماه هم ادامه داشت، منجر به افت 5.۷ درصدی تولید فولاد 
ایران در نیمه نخست سال شده است.کمبود برق یکی از موانع 
اساسی تولید فولاد در کشور در تابستان سال جاری بود. بدون 
شک بسیاری از شــرکت های فولادسازی به دلیل قطع برق به 
اهداف خود در ۶ ماه سال 14۰۳ دست نیافتند. محدودیت های 
ناشی از قطع شدن برق برای واحدهای فولادسازی، با پیامدهای 
منفی همراه شد، یکی از این پیامدها کاهش میزان تولید و محقق 
نشدن اهداف این شرکت ها بوده است. نکته قابل توجه آنکه با 
تعطیلی و کاهش تولید صنعت فولاد به دلیل قطع برق، هزاران 
شغل غیرمستقیم که به واسطه فعالیت فولادسازان شکل گرفته 
نیز به تعطیلی کشیده شــده و واحدهای پایین دست با آسیب 
جدی و خطر تعطیلی همراهمی شــوند. در همین راستا نیز 
بررسی وضعیت تولید محصولات زنجیره آهن و فولاد ایران در 
نیمه نخست امسال نشان می دهد که محدودیت های فزاینده برق 
که تا مهرماه هم ادامه داشت، منجر به افت 5.۷ درصدی تولید 
فولاد ایران شده اســت.همچنین محدودیت های برق رسانی، 
تولیــد ۶ ماهه فولاد میانی کشــور را حدود 1.1 میلیون تن به 

ارزش بیش از 45۰ میلیون دلار کاهش داده است.

سیاسی و اقتصادی
خبر

برگزاری مراسم تشییع سرلشکر 
شهید نیلفروشان در تهران

در این مراسم که سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه، سردار اسماعیل 
قاآنی فرمانده نیروی قدس سپاه، سردار پاکپور فرمانده نیروی زمینی سپاه، 
سردار علی فدوی، سردار حسین نجات، سردار محمدعلی جعفری، محسن 
رفیق دوست، سفیر یمن در تهران و جمعی از چهره های سیاسی و نظامی 
حاضر هســتند، محمود کریمی به مداحی و نوحه خوانی پرداخت. علاوه 
بر حضور خانواده سردار شهید نیلفروشان، جمعی از خانواده های شهدای 
مدافع حرم از جمله همســر سردار شهید حسین همدانی و سردار شهید 
سید حمید تقوی فر در مراسم تشییع پیکر شهید راه مقاومت حضور دارند. 
مسعود پزشکیان رئیس جمهوری و حجت الاسلام و المسلمین محسنی 
اژه ای رئیس قوه قضاییه در مراسم حضور یافتند.سرلشکر عباس نیلفروشان 
مستشار نظامی سپاه پاسداران، ۶ مهر در حمله هوایی رژیم صهیونیستی 
به ضاحیه بیروت، همراه با سیدحســن نصرالله دبیرکل حزب الله لبنان به 
شــهادت رسید   و روابط عمومی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ۲۰ مهر 
از کشف پیکر وی خبر داد.پیکر شهید نیلفروشان که عصر دوشنبه - ۲۳ 
مهر - از بیروت وارد بغداد شــده بود پس از تشییع در کربلا و نجف، برای 
تشییع و خاکسپاری وارد ایران شد.حضور سردار قاآنی فرمانده نیروی قدس 
ســپاه پاســداران انقلاب اسلامی ایران در مراسم استقبال از پیکر شهید 
»عباس نیلفروشان« مورد توجه رسانه ها قرار گرفت.مردم حاضر در مراسم 
بدرقه سرلشکر شهید نیلفروشان، با مشاهده سردار قاآنی شعار حیدر حیدر 
سر دادند.حاضرین در مراســم با در دست داشتن پرچم حزب الله لبنان 
و فلســطین، شعارهای مرگ بر آمریکا و اســرائیل سر دادند. از ساعت ۹ 
صبح با ورود پیکر شهید نیلفروشــان برای تشییع به میدان امام حسین 
)ع( تهران و با حضور مردمی که از ساعتی قبل برای برگزاری این مراسم، 
گرد هم آمده بودند، مراســم تشییع آغاز شد.حجت الاسلام و المسلمین 
حاجی صادقی نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران در این مراسم با بیان اینکه 
شهید نیلفروشان برای سیدحسن نصرالله رفیق و پشتوانه بود، اظهار کرد: 
شهید نیلفروشان کسی بود که با تایید رهبری انقلاب به یاری سیدحسن 
نصرالله در میدان حاضر شد و در اوج درگیری ها حاضر بود. او رفیق نیمه راه 

سیدحسن نشد  و تا شهادت با وی ماند.

آگهی قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
شهرستان دورود سری 155 ) جمعی(

شناسه آگهی: ۱۷۹۶۸۷۸-نوبت دوم

نظر به دستور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی ، املاک متقاضیانی که در هیات موضوع 
ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی دورود مورد رســیدگی و تصرفات مالکانه و بلا معارض آنان محرز و رای لازم صادر گردیده 
جهت اطلاع عموم به شــرح ذیل در دو نوبت آگهی میگردد در صورتی که هرکس نسبت به صدور سند مالکیت بنام متقاضیان اعتراض 
داشــته باشــد میتواند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را کتباً به اداره ثبت اسناد و املاک محل تسلیم و پس 
از اخذ رســید ظرف مدت یکماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع محترم قضایی تقدیم و گواهی تقدیم دادخواست 
را به اداره ثبت محل تحویل نماید در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه 
عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت مینماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .

1- تقاضای ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد نسبت به »ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی آبی زار« بمساحت 7263/77 متر مربع مجزی 
شده از پلاک شماره 152 فرعی از 99 اصلی واقع در بخش »۴« خروجی از مالکیت مالک اولیه »ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد«

2-  تقاضای ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد نســبت به »ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی آبی زار« بمســاحت 1212/76 متر مربع 
مجزی شده از پلاک شماره 151 فرعی از 99 اصلی واقع در بخش »۴« خروجی از مالکیت مالک اولیه »ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد«

3-  تقاضای ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد نســبت به »ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی آبی زار« بمســاحت 8873/17 متر مربع 
مجزی شده از پلاک شماره 146 فرعی از 99 اصلی واقع در بخش »۴« خروجی از مالکیت مالک اولیه »ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد«

4 - تقاضای ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد نســبت به »ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی آبی زار« بمســاحت 8293/47 متر مربع 
مجزی شده از پلاک شماره 145 فرعی از 99 اصلی واقع در بخش »۴« خروجی از مالکیت مالک اولیه »ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد«

 5 -تقاضای ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد نســبت به »ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی آبی زار« بمســاحت 4625/04 متر مربع 
مجزی شده از پلاک شماره 155 فرعی از 99 اصلی واقع در بخش »۴« خروجی از مالکیت مالک اولیه »ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد«

 6-  تقاضای ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد نســبت به »ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی آبی زار« بمســاحت 7308/11 متر مربع 
مجزی شده از پلاک شماره 144 فرعی از 99 اصلی واقع در بخش »۴« خروجی از مالکیت مالک اولیه »ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد«

 7 - تقاضای ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد نســبت به »ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی آبی زار« بمســاحت 6727/26 متر مربع 
مجزی شده از پلاک شماره 147 فرعی از 99 اصلی واقع در بخش »۴« خروجی از مالکیت مالک اولیه »ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد«

 8 - تقاضای ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد نســبت به »ششــدانگ یک قطعه زمین مزروعی آبی زار« بمســاحت 1622/75 متر مربع 
مجزی شده از پلاک شماره 148 فرعی از 99 اصلی واقع در بخش »۴« خروجی از مالکیت مالک اولیه »ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد«

9 - تقاضای مهدی یاراحمدی فرزند ابراهیم نسبت به »ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی آبی زار« بمساحت 4801/06 متر مربع مجزی 
شده از پلاک شماره 142 فرعی از 99 اصلی واقع در بخش »۴« خروجی از مالکیت مالک اولیه »ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد«

10- تقاضای مهدی یاراحمدی فرزند ابراهیم نسبت به »ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی آبی زار« بمساحت 7706/68 متر مربع مجزی 
شده از پلاک شماره 143 فرعی از 99 اصلی واقع در بخش »۴« خروجی از مالکیت مالک اولیه »ابراهیم یاراحمدی فرزند اله مراد«

 
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/07/10
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/07/25 

مصطفی امان الله بهاروند 
رییس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان دورود
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چهارشنبـــــه 25 مهرماه 1403 سال هجدهم  شمـــــاره 2356 

نقد
سینمــــا

نقد
 به بهانه ی سینمایی »بیتل جوس بیتل جوس« 

ساخته  تیم برتون؛

 زایش تراژدی
بیتل جوس بیتل جوس ســاخته تیم 
برتون کــه محصــول ۲۰۲4 بوده و 
دنباله ی داستانِ 1۹۸۸ تلقی می گردد 
یک اثرِ فرافانتزی اســت که تنه های 
عمیقی به سورئالیسم و جادوی در آن 
زده. در مواجهــه ی ابتدایی با مکانیزمِ 
ماشه ی داستان بر پاشنه ی تکرارِ ایراد 
یا ادامه ی قصه روبه روایم. اگر نسخه ی 
ابتداییِ فیلم »بیتل جوس« سایق هایی روان نژندانه به فانتزیک داشت 
در نسخه  ای که درباره ی آن بحث می کنیم، خود فانتزی مورد هجوم 
قرار گرفته است. اتصالِ اعضای جسمانیِ بانو مونیکا بلوچی، تاکید بر 
نیم کره ی غیرطبیعیِ ویلیام دفو، خواســتگاری در مراسم عزا و ماتم 
و... فکت هایی از بازســازیِ ژانر در این حوزه است که نیاز به بررسی 
و پژوهش در آن مشاهده  می شود. سینمای تیم برتون حاصل مدفن 
اعضایی است که روحِ جدا شده از جسم خود دارند و این ارواح شکل 
نمادیــنی از تعالیم و ادبیات دینی به خود گرفته اند. البته که سینما 
به عقیده ی من جایی برای نمایشِ نمادها ندارد و بیشتر این نمادها 
هستند که نیاز به خوانش سینمایی در آنها دیده می شود، اما صراحتاً 
سینمای برتون پرُ شــده از اسطوره های ذهنی که تلویحی بر اشیاء 
دارند. اوج این آتش روشن کردن را در »عروس مردگان« می بینیم و 
حتماً گرایش آن به رئالیسم را در »ادوارد دست قیچی« خواهیم یافت. 
سینمایی که مفاهیمی فراواقع گرا در »چارلی و کارخانه شکلات سازی« 
از خود ساتع کرده چگونه به تاکید و ادامه ی داستان در »بیتل جوس 
بیتل جوس« می رسد؟ این چگونه رسیدن همان اندیشه ای است که 
مثلا در تئاتر اصفهان آوا حدادی پیش گرفته و شکل تراژدی ای که 
در پایانِ درام ها از خود نشان می دهد بیشتر بر مرگ و مرگ اندیشی 

تاکید می کند تا چگونه رسیدن و احتمالًا ایثار در آن.
*موازی

داستان ها در سینمای برتون بدلیلِ کنش مندی نسبت به شخصیت 
و کاراکترهــا از عمقِ بــالایی برخوردارند. مشــخصاً در سینمایی 
»بیتل جوس بیتل جوس« تماشاگر متنی را خوانش می کند که در آنِ 
واحد می تواند در جایی و مکانی دیگر در حالِ روی دادن باشد. این 
جهان های موازی در سینمای ژان پیِر ژونه هم دیده می شود؛ مشخصاً 
در »شهر بچه های گمشده« اسطوره ها و نمادها به فکت هایی مابه ازیی 

برای تطبیقِ نامتعارف با واقعیت تبدیل می شوند. باید اعتراف کنیم 
که سینما راویِ مفاهیمی است که توانِ خروج از یک ساختارِ رویایی 
را دارند. این ساختارِ رویایی در سینمای ایران در حالِ فروپاشی است 
و با این وضعیتی که سینما را فیلم های آبگوشتی به نامِ طنز و کمدی 
قبضه کرده اند، کم کم روبه نابودی کشیده خواهد شد. در سینمای 
جهان رویا تبدیل به مفهومی تکنولوژیک نزدیک به واقعیت شده؛ 
جهانی که نشان می دهد چگونه مردی بزرگ و قوی با یک بشکن 
می تواند کُل دنیا را حریف و صاحب شود همچنان که خطرناک است 
رویایی هم هست. رویایی که بتدریج تبدیل به وهم شده اما کماکان 
کارکردهای هری پاترمابانه خود را دارد. سینمای برتون قطعاً همچنان 
تماشایی و دیدنی در »بیتل جوس بیتل جوس« ادامه یافته. سینمایی 
که تاکید بر موجودیت چیزی فرای اندیشه ی انسان دارد، سینمای 
دوست داشتنی اســت. میثم کزازی در »شین« وسیع تر آن چیزی 
را تاکید دارد که در »کلید اســرار« تانر تونچ دیده می شود. قانونی 
نانوشته که هستیِ آن بســته به رفتارِ آدم ها با آدم ها است. چنین 
هســتی شناسی ای در سینمای برتون با منگنه کردن اعضای بدن 

مونیکا بلوچی توسط خودش اتفاق می افُتد. 
*زمان

این نانوشته شکلی از سپردن آدم ها به دستِ زمان است. زمان موجب 
می شود برتون کاراکترهایی خلق کند که »بیتل جوس بیتل جوس« را 
تشکیل دهند. اگرچه میزان محبوبیت و مشهور بودن این کاراکترها 
به اندازه »ادوارد دست قیچی« یا »چارلی و کارخانه شکلات سازی« 
با بازیِ جانی دپ نشده، و دلیل آن هم ذات خودِ بازیگر است که از 
سوی برتون بخوبی شناخته شده، اما همچنان مفاهیمِ طنازانه ای از 
ارتبــاط ویلیوم دفو در فیلم با مثلا منشیِ خود می توان یافت. زمانِ 
سینمای برتون همچنان دســت دپ است و زمانِ »بیتل جوس« با 
تاکید و ادامه دادن آن تنها با یک زایشِ تراژدی موجب تماشــایی 
شــدن می گردد. واقعیت آن اســت که اگر گیلرمو دل تور در فیلم 
»هزارتوی پن« یک اثرِ فانتزی خلق می کند جهانِ اندیشه ورزانه ی 
او به اندازه ی »بیتل جوس بیتل جوس« کمیک و کمدی نیســت و 
گرایش هایی به رئالیسم دارد که خلاصه ی آن می شود: اگر اینگونه 
باشد بهتر است. جدای از نامِ یک اثر هنری که می تواند هیچ ربطی 
هم به قصه نداشته باشد باید این توضیح را داد که فیلم تماماً یک اثرِ 
هنری است که نیازی هم به هوش مصنوعی و دیگر تکنولوژی های 
به اصطلاح یاری دهنده به تخیل انسان ندارد و بیننده چهره پردازی 
و چهره آرایی می بیند، دکوپاژ، میزان سن، تدوین و... سینمای برتون 

را ساخته اند.

»احمد بهرامی« نویسنده و کارگردان فیلم »شهرخاموش« در گفتگو با »هنرمند«؛

  روایت معضلی جهانی در قالب قصه ای انسانی
امید را از پایان تیتراژ به بعد در ذهن مخاطب می بینم 

احمد بهرامی فعالیت هنری خود را با ســاخت فیلم 
های کوتاه و مســتند آغاز کرد و پس از ســاخت دو 
فیلم تلویزیونی، اولین اثر سینمایی خود با نام »پناه« 
را جلوی دوربین برد. »دشت خاموش« عنوان دومین 
فیلم بلند و اولین ســه گانه اوست که موفقیت های 
بسیاری را از جمله جایزه بهترین فیلم در بخش افق 
های هفتاد و هفتمین جشنواره بین المللی ونیز برای 
او به ارمغان آورد. »شهر خاموش« دومین فیلم از سه 
گانه خامــوش او که این روزها در حال اکران در گروه 
هنر و تجربه اســت بهانه ای شــد تا با ایشان درباره 
دنیای فیلم سازی گپ بزنیم و از »مرد خاموش« عنوان 

سومین گانه او جویا شویم.

حرکت شما در مسیر فیلم سازی از انجمن سینمای 
جوانان آغاز شد!

بله من در سن 15 سالگی وارد انجمن سینمای جوانان کرج 
شــدم و در آن جا دوره عکاسی و فیلم ســازی را گذراندم. 
همراه با دوســتان سینمای جوانان کرج تعدادی فیلم کوتاه 
ســاختیم و گاهی به عنوان فیلم بردار هم فعالیت داشــتم. 
دو ســال بعد وارد کار تئاتر در کرج شــدم و با استاد آتش 
تقی پــور، خانم مهرانه مهین ترابی و شــهین علیزاده چند 
نمایــش روی صحنه بردیم که هم زمان با اخذ دیپلم شــد. 
پس از گذراندن دوره ســربازی کنکور هنر دادم و در رشته 
کارگردانی سینما در دانشکده سوره تحصیل کردم. در همه 
این دوران با بچه های انجمن سینمای جوان کرج و انجمن 

سینمای جوانان تهران فیلم کوتاه می ساختیم. 
پس از تجربه فیلم های کوتاه و مستند، دو تله فیلم 
»پایانیک رویا« و » تونل » را برای شبکه یک سیما 

ساختید! 
دردوران دانشــجویی با آقای عباس اکبری آشنا شدم که در 
تلویزیون مدیر یکی از گروه های تولید فیلم بود و از من برای 
همکاری دعوت کرد. از ســال 1۳۸۳ تا 1۳۹۳ به مدت 1۰ 
ســال در صدا وسیما شبکه یک فعالیت می کردم که حاصل 
آن ســاخت چند تله فیلم برای تلویزیــون و چند مجموعه 
مســتند برای شبکه چهار به نام »نوروز در تاجیکستان« بود 
که در کشــور تاجیکستان ساخته شــد و مستند« نوروز در 
آذربایجان« که در شهر باکو ضبط کردم. همه ی این تجارب 
باعث شد تا از سال 1۳۹۳به دنبال ساخت فیلم سینمایی به 

شکل جدی و مستقل باشم.
پس از آن تجربه ســاخت فیلــم سینمایی »پناه« 
را در مدیوم سینما داشــتید. فیلــمی که موفق به 
دریافت جایزه ویژه جشنواره مدیترانه ای کن شد! 
و روایتگر فضایی متفاوت،که نشــان می دهد فیلم 
سازی دغدغه  مند هستید که بیشتر به دنبال فضای 

تجربی و مفاهیم معناگرا در سینما هستید! 
اولین تجربه من در سینمای مستقل ساخت فیلم سینمایی 
»پناه« بود که در کویر مرکزی ایران می گذشــت، روستایی 
به نام مصر نزدیک شهر خوروبیابانک در مرز استان اصفهان 
و یزد که تورهای گردشگری دارد. من دوبار برای گردشگری 
به آن جا رفتم و به سوژه ای رسیدم. زندگی پسری نوجوان 
همراه با خانواده که در یکی از خانه ها به مســافران خدمات 
می داد. کم کم فضا و فرهنگی که دختران و پسران شهری به 

روستا می بردند، روی پسر تاثیر گذاشت و عاشق یک دختر 
شــهری شــده بود. به نظرم رسید که وقتش رسیده تا تاثیر 
مخربی که فرهنگ شــهری روی فرهنگ روســتایی و بومی 
بگذارد به تصویر دربیاورم کــه نتیجه قصه فیلم سینمایی« 
پناه« شــد. با بودجه شخصی  همراه با همسرم ناهید صدیق 
که تهیه کنندگی و طــراحی صحنه و لباس کار را بر عهده 
داشت، فیلم را ساختیم ودر همان سال در جشنواره مدیترانه 
کن حضور داشتیم و در جشنواره مهاجرت در کشور اسلوونی 
جایزه بهترین فیلم گرفتیــم. البته در بخش بازار اصلی کن 
در سال ۲۰1۷ هم حضور داشتم که پس از آن به انگیزه ای  
برای من و همســرم تبدیل شد تا به شکل جدی فیلم بلند 

بعدی را بسازیم.
اســتقبال از فیلم »پنــاه« هم صرفــا محدود به 

دوستداران خاص سینما شد و نه مخاطبان عام!
بلــه. فیلم سینمایی »پنــاه« و البته فیلم های دیگر من هم 
مخاطب خاص دارند. البته طیــفی از مخاطبان عام هم که 
جــدی تر سینما را دنبال می کنند می توانند مخاطب فیلم 
های من باشــند. من پس از 1۸ ســالگی و قبل از ورود به 
دانشــگاه، به سینمای کیارســتمی، سهراب شــهید ثالث و 
سینمای شــاید معناگرا تمایل داشــتم و به همین دلیل از 
سینمای کلاسیک و عوام پســند فاصلــه گرفتم. فیلم های 
عبــاس کیارســتمی و جریان سینمای خــاص و تجربی را 
پیگیری کردم و هم زمان با اواخر دوران دانشجویی در ورک 
شاپ عباس کیارستمی در موسسه کارنامه شرکت کردم که 
به شدت در من تاثیرگذار بود و باعث شد به سمت سینمای 

هنری و تجربی بروم.
آیا از ابتدای ساخت فیلم سینمایی« دشت خاموش« 
به دنبال ساخت ســه گانه ای آن بودید؟ یا پس از 
ســاخت »دشــت خاموش«، فیلم نامه های »شهر 

خاموش« و »مرد خاموش« به نگارش درآمد؟
زمانی که بر روی ســوژه »دشت خاموش« که در یک کوره 
آجرپزی می گذشت کار می کردم ، خیلی مشخص به این 
فکر نمی کردم که باید ســه گانه بسازم، اما چون قبل تر با 
سینمای آقای بلاتار کارگردان مجارستانی آشنا شده بودم 
و به خصوص فیلم های سیاه و ســفید ایشان را دنبال می 
کــردم، بسیار تحت تاثیر نگاه ، ایدئولوژی، مدل ســاختار، 
میزانســن و فضاسازی ایشــان در فیلم هایشان قرار گرفته 
بودم، فکر می کردم در سینمای خود به مدل نگاه ایشــان 
به آدم ها نزدیک شــوم و دنبال کنــم. زمانی که فیلم نامه 
»دشت خاموش« را می نوشــتم فکر کردم که می تواند با 
موضوع انســان های حاشیه ای در کنار کلان شــهر ادامه 
داشته باشــد و در اواخر کار »دشــت خاموش« به« شهر 
خاموش« رسیدم و فکر کردم سوژه بعد از »شهر خاموش« 
می توانــد ادامه پیدا کند و در یک ســه گانه جمع بندی 

داشته باشد.
از نگاه شــما به شــخصیت بمانی در شهر خاموش 

شروع می کنم! بمانی شهر خاموش نماد چیست؟ 
به نظرم بمــانی می تواند نماینده تعداد زیادی از خانم های 
جامعه باشــد. آن هایی که نه فقط در جامعه امروزی، بلکه 
در گذشــته های دورتر و حتی در طول تاریخ، در حقشــان 
اجحاف شــده و متاســفانه در جایگاه دوم قرار گرفتند. این 
مختص کشــور ما و خاورمیانه نیســت و حــتی در جوامع 
صنعتی هم وجود دارد و با وجود پیشــرفت هایی که بشــر 
داشته اما هنوز به جایگاهی که باید نرسیدند. بمانی نماینده 
قشر بزرگی از زن هایی است که بی گناه در معرض اتهام از 
طریق قانون و جامعه مرد سالاری قرار می گیرند و حقشان 
ضایع می شود. حال پس از یک دهه تحمل رنج و سختی در 
زندان یا زندگی خصوصی، تصمیم می گیرند خودشان اقدام 

کنند و حقشان  را از جامعه مرد سالار یا بهتر بگویم صنعتی 
سالاری پس بگیرند. 

فیلم با وجود این که در فرم به شــکل فمینیستی 
روایت می شود و روایتگر حق خواهی زن برای پس 
گیری فرزندش است، فضایی مرد سالارانه دارد که  
نگاه جنسیتی به زن دارد. چگونه توانستید این دو 
مفهوم را همزمان که هــر دو بر لبه تیغ حرکت می 

کند به تصویر بکشید؟
باید در این باره مفصل صحبت کرد. اما من آن چه در جامعه 
دیــدم، در فیلم انعکاس دادم. شــاید از زیســت من در این 
4۰ ســال بربیاید و مواجه ای که از زن های اطرافم مادرم، 
خواهرم، همســرم و زن های غریبه تــر در جامعه دیدم یا 
فیلم هایی که از تلویزیون دیدم و مسائلی که شنیدم. به هر 
حال کار ســختی نبود که این دو موضوع را موازی جلو ببرم 

و چالشی برای من در فیلم نامه و ساخت فیلم ایجاد نکرد.
*در سینمای ایران زمانی که فیلم هایی از جنس درد و رنج 
و تباهی ســاخته می شود سریع برچســب سیاه نمایی می 
خــورد، در حالی که روایتگر حقیقت های جامعه اســت. اما 
منکر این نمی توان شــد تماشای این میزان تلخی و سیاهی 

برای مخاطب هم آزار دهنده است!
در هیچ کــدام از آثارم بــه دنبال این نبودم کــه با تصویر 
کشیدن قصــه آدم های حاشیه ای در جامعه و شــهرهای 
بــزرگ سیاه نمایی کنم یا آن را غیر واقعی نشــان دهم. به 
هــر حال در زندگی آدم های حاشیه ای که خارج از گردونه 
و محیط متمدن و پیشــرفت قــرار دارند، تلخی ، ناراحتی و 
سرخوردگی وجود دارد. وقتی ناخوداگاه به سمت این سوژه 
ها می روید این تلخی و سیاهی به فیلم سرایت پیدا می کند 
و بســتر این گونه فیلم ها هستند، اما هدف اصلی من واقع 
نمایی بوده که تلاش کردم تا جایی که می توانم به حقیقت 

ماجرا نزدیک شوم و آن را نشان دهم.
اساسا رســالت سینما و فیلم ساز در چنین مواقعی 

چه باید باشد و خاصه درباره سه گانه شما؟!
درباره رســالت فیلم ســاز به جمله ای از عباس کیارستمی 
اشاره می کنم که می گفت کار فیلمساز ارائه راه حل نیست 
و پیدا کردن راه حل برای مشــکلات و رسالت تعیین کردن 
برای فیلم ســاز محلی از اعراب ندارد. رسالت یک جامعه به 
دست سیاسیون جامعه شناسان و ....است. فیلم سازان فقط 
می توانند مســائل را مطرح کنند و نشــان دهند و کار فیلم 
ســاز بیشتر ایجاد پرسش است که من هم تلاش کردم مثل 

عباس کیارستمی در ذهن مخاطب سوال ایجاد کنم.
به لحاظ فضا سازی، داستان فیلم در محوطه متروک 
ماشین های اسقاطی می گذرد. درباره انتخاب چنین 
لوکیشن و فضای در راستای فیلم نامه توضیح دهید؟

در فیلم سینمایی« شــهر خاموش »انتخاب مرکز اســقاط 
ماشین به عنوان لوکیشــن از این نظر برای من مهم بود که 
بعد از »دشــت خاموش« که در محیط کارگری و کوره پزی 
می گذشــت، در فیلم بعدی تعدادی از دشــت خاموش به 

علی رفیعی وردنجانی
منتقد سینما

مونا کریمی / عکس: مجید راد

ماجرا از آن جا آغاز شــد که بسیاری از اشــخاص حقیقی و 
شرکت های حقوقی به تأسیس پلتفرم  و رسانه روی آوردند. 
از پلتفرم های نمایشی که تعداد بیشتری را به خود اختصاص 
داده اند تا پلتفرم های تخصصی تر که کمتر در عرصه شــبکه 

نمایش خانگی خود را نشان داده اند.
 این روند تأسیــس پلتفرم ها در هفته های اخیر، با عناوینی 
همچون »رکوردشــکنی در راه اندازی پلتفرم ها« مواجه شد 
که البته ســازمان تنظیم مقررات رسانه های صوت و تصویر 
فراگیر در تبیین دلیل صدور مجوز برای سکوهای متقاضی 
بــه روند ناظر بــر درگاه ملی صدور مجوزها اشــاره کرده و 
تأکید کرد که عمده سکوهای متقاضی، سکوهای تخصصی 
در حــوزه های مختلــف آموزشی، گردشــگری، اقتصادی، 

فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و ... هستند. 
طبق آمار اداره کل صدور مجوز و امور رســانه های ســاترا، 
بیــش از 4۰۰ پلتفرم صوت و تصویر فراگیر مجوز گرفته اند 
و احتمالًا ایــن رقم در آینده افزایش خواهد یافت. اما چند 
روز پیــش خبری دیگــر توجه بسیــاری را جلب کرد؛ لغو 
مجوز پنج پلتفرم توســط ســاترا. در این خبر آمده بود که 
»فرهنگ ایرانیان«، »ایما«، »مینی تونز«، »اســتادیوم« و 
»تماشای آنلاین برنامه کودک« عناوین 5 رسانه ای هستند 
که بنا به دلایل ذکر شــده مجوز آنها لغو شد. برای پیگیری 
این موضوع با حسین زارعی مدیرکل صدور مجوز ســاترا، 

گفت وگویی داشتیم.

 او در گفت وگو با خبرنگار تســنیم به نکاتی اشاره کرد: »هر 
مجوزی که صادر می شود، براساس قوانین و مقررات خاصی 
اســت. بخشی از این مقررات از سوی درگاه ملی مجوزهای 
وزارت اقتصاد و بخشی دیگر مبتنی بر قوانین داخلی تعیین 

می شود. 
در ایــن میان، تعدادی از وظایف بــه درگاه اجرایی و برخی 
دیگر به دســتگاه های اجرایی واگذار می شود.« زارعی ادامه 
داد: »در حــال حاضــر، قانونی برای محدودیــت در تعداد 
مجوزهای صادر شده وجود ندارد. هر فرد حقیقی یا حقوقی 
که شرایط لازم را داشته باشد، می تواند مجوز دریافت کند. 
ما به عنوان ســاترا، وظیفه تسهیل گری داریم و محدودیتی 

در تعداد مجوزها وجود ندارد.« 
وی در خصوص لغــو مجوزها که اخیراً اتفاق افتاده، توضیح 
داد: »ما موظف هستیم قوانین را رعایت کنیم. اگر رسانه ای 
به مدت طولانی غیرفعال باشــد یا تخلفاتی از آن مشــاهده 
شــود، ممکن است مجوز آن لغو شــود. البته لغو مجوز هم 
می تواند به درخواست مکتوب خود رسانه انجام شود و فعلًا 
این فرآیند یک طرفه نیست.« زارعی خاطرنشان کرد: »تعداد 
پلتفرم هــایی که اخیراً مجوز آن ها لغو شــده، به خاطر عدم 
فعالیت، تخلف رسانه ها یا درخواست مکتوب خود رسانه ها 

بوده است. 
در حال حاضر، حدود 5۰ رســانه وجــود دارند که در حال 
بررسی بیشتر برای تصمیم گیری در خصوص لغو یا عدم لغو 

مجوز آنها هستیم و کارشناسی ها و بررسی های لازم برای هر 
یک از آن ها انجام خواهد شد.«

 او همچنین افزود: »حمایت از رسانه ها بر اساس نظام جامع 
رتبه بندی و ارزیابی صورت می گیرد که 1۶۰ شــاخص برای 
هر رسانه تعریف شده است. فعلًا ۳۸ شاخص از این معیارها 
اعمال می شود و تمامی پلتفرم های دارای مجوز تحت نظارت 

داوران ارزیابی قرار دارند.
 اگر کارشناســان به این نتیجه برســند که یک رســانه به 
مدت طولانی غیرفعال است، با هماهنگی خود رسانه، مجوز 
آن لغو خواهد شــد. اما لغو مجوز به صــورت دیگر از طریق 
دادستانی و کمیته رسیدگی به تخلفات مستقر در ساترا نیز 

ممکن است.«

پایان کار پلتفرم های غیرفعال همراه با چند نکته مهم
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نگاه
درباره سریال »بازنده« اثر »امین حسین پور«

پرفکت!

در ایــن هفته هــای تولیدهای بی محتوا و بی ســر و 
ته نمایش خانگی که قابل دفاعترین آنها جوکر است، 
بازنده یک شــاهکار محســوب می شــود، تازه ترین 
ســاخته امین حسین پور که می تــوان آن را در یک 

کلمه توصیف کرد: پرفکت!
بازنده یعنی پکیج کامل یک اثر خوب، از متن تا تصویر 
و از بازی ها تا کارگردانی، داستانی که در عین سادگی 
آنقدر پیچیده است که شــاید به راحتی نتوانید ادامه 
ماجرا و قســمتهای پیش رو را حدس بزنید، اثری که 
بــدون تردید و  برخلاف بسیــاری از محصولات تولید 
شــده در این روزها حاصل بارها و بارها دوباره نویسی 
تمام دیالوگها است، پشــت آن فکر بوده و قطعا برای 
خلق آنها زمان و ارزش بسیاری گذاشــته اند تا امروز 
هیچکدام از ســکانس های آن با تیتر »گافهای سریال 
بازنده« وایرال نشــود، انگار یک سریال خارجی را در 

قلب تهران تولید کرده اند!
شــاید برایتان عجیب باشــد که اکثر این تصویرهای 
تماشــایی و بکر در لوکیشــن هایی فیلمبرداری شده 
که دکور آنها مختص این اثر ســاخته شده اند، گرچه 
تصاویر چشــم نواز هســتند اما تنها برای خوشگل تر 

شدن کار گرفته نشــده اند، مثلا تماشای تصویر رویا 
جاویدنیا و ســارا بهرامی از بین شــعله های شومینه 
اتفاقی نیست، تماشای بیهوش شدن صابر ابر از درون 
کیســه حمل جســد یا تماشای مرگ ســعید از نگاه 
چشــمهای قاتل، در نتیجه نگاه مخاطب به اکت های 
متفــاوت از زاویه های خوب اتفاق می افتد، انگار همه 
چیز از قبل در ذهن کارگردان تصویرسازی شده است، 
پلان به پلان! همه چیز تقریبا به جا است، مثل انتخاب 
بازیگرها هوشمندانه، یک پازل درست! چه کسی بهتر 
از رویا جاویدنیا می تواند نقش یک خانم مســن سرد 
را اینقدر خوب بــازی کند؟ قطعا علیرضا کمالی برای 
اینگونه نقش ها آفریده شــده و سارا بهرامی و پیمان 

قاســم خانی با این کاراکترها در خاطر خواهند ماند، 
محمد علی محمدی باید آنجا قرار داشته باشد و صابر 
ابر هر چند شــبیه همیشــه اما این دفعه به نقش می 
خورد، صدف اسپهبدی بعد از علفزار حالا در یک نقش 
جدی مهم دیگر که احتمالا پررنگ تر خواهد شــد و 
شــخصیت های کمرنگ تر هم به حال خود رها نشده 
اند، مهدی رکنی، ســپیده مولوی، الهه اذکاری، علی 
مردانه، کودکی های ســارا بهــرامی، ترنم کرمانیان! با 
ایــن رویه، باید منتظر یک امیر غفارمنش متفاوت هم 

باشیم...
بازنده را می توان جایگزین کلمه »احترام به مخاطب« 
در لغت نامه دهخدا کرد! اثری که شــما را دچار یک 
پارادوکــس عجیب می کند که ای کاش این ســریال 
هیچوقت تمام نشــود و یــا اینکه بهتر اســت خیلی 
طولانی نباشــد تــا اسیر یکنواختی و تکــرار مکررات 
نشود! حتما در پایان قســمت پایانی، دوباره از بازنده 

خواهیم نوشت...

سینما و تئاتر

مرتضی اعلایی تهیه کننــده فیلم کوتاه »تا صبح« 
گفت که هدفش از ساخت این فیلم رساندن صدای 
مادران مقاومت به گوش جهانیان بوده است. مرتضی 
اعلایی تهیه کننده فیلم کوتاه »تا صبح« که در بخش 
»شاخه زیتون« چهل و یکمین جشنواره بین المللی 
فیلم کوتاه تهران حضور دارد درباره شکل گیری ایده 
این فیلم کوتاه توضیح داد: در واقع الهام هادی نژاد که 
نویسندگی و کارگردانی فیلم را برعهده دارد، تجربه 
بیماری فرزند کم سن و سال خودشان را درحالی که 
در یک خانه در عراق محبوس شده بودند، داشتند 
که تجربه بسیار ســخت و تلخی بود. وی افزود: این 
تجربه در کنار مساله غزه و داستان بیمارستان شفا 
و رساندن صدای مادران مقاومت به گوش جهانیان 
موتور محرک ثانویه تولید این فیلم بود. همچنین 
یک دغدغه مهم دیگر ما هم نشــان دادن تاثیری 
اســت که ایران در حمایت از جریان مقاومت دارد  
این تهیه کننده درباره موضوع »تا صبح« بیان کرد: 
خانم هادی نژاد همواره تلاش دارد تا مساله زنان و 
روایت زنانه را در کارهایش داشته باشد و این بار هم 
موضوع مادران در دل جنگ غزه ســوژه ایشان شد 
و تلاش کردیــم تا در فیلم به این موضوع بپردازیم. 
تهیه کننده فیلم کوتاه »تا صبح« درباره حضور در 
بخش جنبی جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران 

بیان کرد: از آنجایی که زمان کافی نداشتیم، با نسخه 
اولیه فیلم برای حضور در جشنواره ثبت نام کردیم و 
پس از پذیرش در یک فرایند خیلی فشرده پس تولید 
را انجام دادیم و به لطف خدا فیلم را به بخش جنبی 
جشنواره رساندیم. چون فرصت برای رقابت در بخش 
اصلی به اتمام رسیده بــود، »تا صبح« را در بخش 
»شاخه زیتون« ارائه کردیم و شکرخدا در این بخش 
حضــور داریم. اعلایی دربــاره مهم ترین ویژگی »تا 
صبح« گفت: من به شخصه به مخاطبان می گویم که 
با تماشای فیلم کوتاه »تا صبح«، یک فیلم سینمایی 
را در 1۲ دقیقه تجربه خواهند کرد. به عنوان نکته 
آخر هم این را بگویم که این اثر از سمت من و الهام 
هادی نژاد به روح شهید حسن تهرانی مقدم تقدیم 
شده اســت که این قدرت و بزرگی از برکات وجود 
ایشان است. فیلم کوتاه »تا صبح« به نویسندگی و 
کارگردانی الهام هادی نژاد برای اولین بار در بخش 
»شاخه زیتون« جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران 
به نمایش درمی آید. فیلم »تا صبح« در یازده دقیقه و 
هجده ثانیه روایت می شود و در خلاصه داستان این 
فیلم آمده است: هیام فقط یک شب زمان نیاز دارد 
تا نوزادش زنده بماند... آیدا ماهیانی، ابتسام بغلانی، 
محسن سروش و بازیگر نوزاد محمدایلیا توکلی در 

این فیلم به ایفای نقش پرداخته اند.

مرتضی اعلایی تهیه کننده فیلم کوتاه »تا صبح«؛ 
رساندن صدای مادران مقاومت به گوش جهان

عباسعلی اسکتی

»احمد بهرامی« نویسنده و کارگردان فیلم »شهرخاموش« در گفتگو با »هنرمند«؛

  روایت معضلی جهانی در قالب قصه ای انسانی
امید را از پایان تیتراژ به بعد در ذهن مخاطب می بینم 

شهر می رفتند. می خواستم در ادامه قصه »دشت خاموش« 
قصه یک منطقه از شــهر را بگویم کــه آدم ها در آن گرفتار 
می شوند. ولی شــهری که می خواستم در »شهر خاموش« 
نشان دهم شهری که به این شکل می بینیم نیست، به نظرم 
ماحصل این شــهر )ماشین و ابزار( می تواند نماد یک شــهر 
باشد و گویی پایان یک شــهر را انتخاب کردم ، برای همین 
بمانی را وارد این فضا کردم و به قصه ای که دوســت داشتم 
تعریف کنم نزدیک بود. ضمن این که تک لوکیشن بود و می 

توانست خیلی به من کمک کند. 
با وجود فضای  غمگین فیلم و پایان تلخ سرنوشــت 
بمانی، چرا اجــازه ورود بارقه های امید را در روایت 

قرار ندادید؟
فیلم هــای من و فیلم های از این دســت که قبل تر از من 
ســاخته شــدند، برخلاف سینمای کلاسیک پایان شاد و یا 
نقطه روشــن ندارد. پایانی که مخاطب منتظر باشــد تا لقمه 
آماده شــده در دهانش گذاشته شود و به یک جمع بندی و 
راه حل برســد وجود ندارد.  وظیفه و مدل فیلم ســازی من 
این گونه نیســت که راه حل ارائــه دهم. البته »مرد خاموش 
» پایان متفاوت تری دارد ولی در »دشــت خاموش« و »شهر 
خاموش« پایان پرسشــگری دارد. امیدوارم وقتی مخاطب از 
سالن سینما بیرون می رود به این فکر کند چه می شود کرد 
که بمانی )در شــهر خاموش( و لطف الله) در دشت خاموش( 
به وجود نیاید. من فیلم را تلخ و بی امید نمی بینم، بلکه امید 
را از نقطــه پایان تیتراژ به بعد در ذهن مخاطب می بینم که 
تلنگــری به او بزند که چه باید کرد تــا پایان های تلخ برای 

انسان های اطراف به وجود نیاید.
درباره موتیف فیلم، پخش موزیک همراه با تصویری 
مکرر از بمانی و بستن درهای آلونک مردانه بگویید!

تم بسیار پر رنگ در این سه گانه، تم تکرار است که جزء یکی 
از اصلی ترین ساختارهای فیلم است. به طور کلی در زندگی 
روزانه درگیر یک سری موقعیت ها، دیالوگ ها و گفتگوهای 

تکراری هستیم که این تم وارد فیلم هم شده است.
چرا فضای فیلم سیاه و ســفید است؟ آیا در راستای 

این درام پر رنج چنین انتخاب شد؟
 سه گانه خاموش تعدادی مولفه های مشابه دارد، مثل سیاه 
سفید بودن، قطع چهار به سه کلاسیک که یادآور سینمای 
کلاسیک و گذشــته اســت. مثل مدل میزانسن های کلیت 
فیلم ها در دکوپاژها همه پلان سکانس هستند و ما سکانس 
را خــورد نکردیم و همه صحنه ها در یک ســکانس اتفاق 
می افتد که ســکانس، پلان گفته می شود. سیاه و سفیدی 
فیلم جزئی از ساختار ســه گانه من بود،َ ضمن این که این 
ســه سوژه که ســه  گانه خاموش را شکل دادند، هر سه به 
زندگی انسان های در حاشیه یک شهر بزرگ می پردازندکه 
به نظــرم در زندگی آدم های در حاشیه شــهر به آن معنا 
رنگ وجود ندارد. ما در ابتدا در »دشت خاموش« با مسعود 
امیری تیرانی )مدیر فیلم برداری(که تاثیرگذارترین همکار 
در این سه گانه هســتند به این نتیجه رسیدیم که رنگ را 

از زندگی کارگران بگیریم و آن را سیاه و ســفید بسازیم. در 
ادامه »شــهر خاموش« و »مرد خاموش« هم این ساختار را 

رعایت کردیم. 
آیا می توان گفت در رفتــار ابی زنانگی و در بمانی 
با توجه به پرخــاش گری و حمل سلاح و ...مردانگی 

وجود دارد؟
تا امروز از این زاویه بــه موضوع نگاه نکرده بودم، ولی حرف 
شــما درست است. چون ابی در گذشــته عاشق بمانی بوده، 
در رفتارش تا حدودی یک رفتار عاشــقانه دیده می شود که 
شــاید شــما نام رفتار پرمهر و زنانه بگذارید. بله چون بمانی 
ظاهرا بــه ناحق به زندان رفته و ده ســال از زندگیش رفته 
اســت، انگار فضایی که در یک دهه در زندان گذرانده، کمی 
در رفتار و حرکات او تاثیر داشــته و این خشونت رفتاری را 
از بمانی می بینیم که حالا برای ترســاندن آدم ها و دفاع از 

خودش-اسلحه-حمل می کند.
نمایش این فیلم در جشــنواره شب های سیاه تالین 
در کشور استونی برای شما جایزه بهترین کارگردانی 
به ارمغان آورد. درباره بازخورد مردم دنیا از تماشای 

این فیلم بگویید؟ 
در آثارم به ویژه این سه گانه بسیار تلاش شد تا این فیلم ها 
را بدون زمان و مکان بسازیم. در کشورهای فرانسه، استونی، 
امریکا، آلمان، کره فیلم را همراه تماشــاگران دیدیم و حدود 
نود درصد از مخاطبان فیلم با شــخصیت های فیلم همذات 
پنداری کردند و بسیاری از تماشــاگران از قصه فیلم و تجربه 
خودشــان در همین موقعیت ها صحبت می کردند. حرف به 
ظاهر جهانی اســت و این مســئله می تواند برای همه خانم 
ها در هر فرهنگ و جامعه ای،پیشــرفته و یا جوامع ابتدایی 

اتفاق بیفتد. 
آیا پیش آمده که فیلم را سیاه و ایران را سرشــار از 

رنج و تلخی بی پایان بدانند؟
نه این گونه نیســت. مخاطبان این فیلــم ها مثل مخاطبان 
خاص،تحصیل کرده و اهل کتاب ایران هستند،یعنی معمولا 
مخاطبان عام فیلم ها را در جشنواره ها نمی بینند. مخاطبان 
خاص شناخت و اطلاعات خوبی از جوامع ایرانی دارند و می 
دانند که این فیلم نماینده همه آدم ها نیســت و یک معضل 

جهانی را در قالب یک قصه انسانی روایت می کند.
 با توجه به اکران فیلم در گروه هنر و تجربه، نظرتان 
درباره اکران فیلم تان در گروه هنر و تجربه چیست؟ 
هنر و تجربه یک گروه سینمایی با جایگاه درســت اســت 
که باید وجود داشــته باشــد و البته مخصوص به این دهه 
نیست و سال ها پیش به اسم سینمای آزاد و هنری فعالیت 
داشته است. بهتراست این گونه فیلم ها که مخاطب خاص 
دارد، در یک گروه سینمایی مشخص تر نمایش داده شود. 
بی شک نقدهایی در شــکل اجرا و در مدل ساختاری این 
گروه، تعداد سینماها و ســانس ها وجود دارد که انشالله در 
آینده حل می شــود. باید راه حــلی پیدا کرد تا پخش این 
فیلم ها بهتر شــود و شــاید بتوان برای آن پاتوق ثابت در 
تهران و شهرها در نظر گرفت. این پراکندگی سانس ها، کار 
مخاطب را ســخت می کند و فیلم ها کمتر دیده می شود. 
اما در مجموع گروه هنر و تجربه مفید اســت و باید با رفع 

اشکال ادامه پیدا کند.
آیا به مخاطب عام فکر می کنید؟

من هم به مخاطب بیشــتر فکر می کنم و حتما بعد این که 
ســه گانه خاموش را ســاختم، به این فکر هستم که در قصه 
جدیدی که می نویسم کمی به فضایی که مخاطب بیشتری 
را جذب کنم نزدیک تر شــوم. امــا فقط به مخاطب عام فکر 
نمی کنم و صرفا برای گیشــه فیلم نمی ســازم. به نظرم کار 

جدیدی که تا پایان سال آن را می سازم می تواند تا حدودی 
از این ســه گانه خاموش فاصله بگیرد و البته سیاه و ســفید 
نیســت و شاید فیلم کم رنگ باشــد. همین مسیر را با کمی 

تغییرات جزئی در روند فیلم سازی ادامه می دهم.
با توجه به حاشیه های پیش آمده برای باران کوثری 
و ممنوع التصویری ، در اکران فیلم مشــکلی پیش 

نیامد؟
یــکی از غایبان حاضر در همــه نمایش های ما باران کوثری 
اســت و لازم به توضیح نیســت که بازیگر توانمندی هستند 
و بــازی های خوب ایشــان را در ذهن داریم. رخشــان بنی 
اعتماد یکی از ســرمایه های بزرگ سینمای ایران است و هم 
چنین همسرشان جهانگیر کوثری. این خانواده هنری جایگاه 
بــزرگ و تاثیرگذاری در سینمای ایران دارند. وزارت ارشــاد 
اجازه نداد از تصویرباران کوثری در ســردر سینماها، بیلبورد 
و تبلیغات اســتفاده کنیم. حتی به ما گفتند که نمی توانیم 
پوســتر کار را با صورت ایشــان کار کنیم و یا گفته شد اسم 
ایشان نمی تواند نفر اول در روی پوستری که حتی عکسی از 
او نیست منتشر شود. این مسائل خیلی ناراحت کننده است. 
امیدوارم با توجه به فضای جدید سیاسی کشــور و روی کار 
آمدن ریاســت جمهوری،تغییراتی که قرار است در ارگان ها 
به خصوص وزارت ارشاد صورت بگیرد، بتوانیم این مسائل را 
حل کنیم. دوستان و مدیران وزارت ارشاد  فضا و شرایطی را 
ایجاد کنند که بازیگری مثل باران کوثری که ســال ها برای 
سینما زحمت کشیده است فعالیت خود را ادامه دهد و همه 
خانــم هایی که در دو ســال اخیر به هر علــتی ممنوع الکار 
شــدند به سینما برگردند تا شاهد شــکوفایی سینما با بازی 

این خانم ها باشیم.
آیا«شهر خاموش« قرار است در جشنواره دیگری به 

اکران دربیاید؟ 
بله. فیلم »شهر خاموش« هنوز در چند جشنواره دیگر تا آخر 
سال پذیرش داشته است و تابستان سال گذشته در سینمای 
فرانســه به مدت ۳ ماه اکران شــد. چند کشور دیگر فیلم را 
خریداری کردند که تا آخر سال میلادی و اوایل سال میلادی 

جدید فیلم را به نمایش درمی آورند.
و در پایان برنامه تان برای اکران »مرد خاموش« چه 

زمانی است ؟
»مرد  خامــوش« ادامه دهنــده و تکمیل کننــده دو فیلم 
قبلی اســت. اولین نمایش جهانی فیلم، امسال در جشنواره 
شانگهای بود که جایزه جام طلایی دستاورد هنری جشنواره 
شانگهای به این فیلم داده شد. اگر کسی هر سه فیلم را ببیند 
به جمع بندی از داستان  و سوژه که در ذهنم بوده می رسد 
و تا حدودی تعداد کوچکی از پرســش ها در فیلم آخر پاسخ 
داده می شود. انشالله اوایل سال بعد »مرد خاموش« را اکران 
می کنیم. در پایان می خواهم ازشما دوستان رسانه ای تشکر 
کنم. بخش مهمی از مسیر فیلم ســازی که ما طی می کنیم، 
توسط شما دوستان مطبوعاتی و منتقدین شکل می گیرد و 
به ما کمک  می کند تا آثار به مخاطبان شناســانده شــود و 

برای ما انگیزه ای ایجاد می کند که به کار ادامه دهیم. 
من به عنوان کارگردان این ســه گانه مدیون انســان هایی 
هســتم که به عنوان تهیه کننده، فیلمبردار، صدابردار و همه 
ی عوامل همکاری کردند و باعث شــدند تا این مسیر ۶ ساله 
ســخت را در کنار این دوستان به راحتی عبور کنم و این سه 
فیلم را بســازم. از آن ها تشکر می کنم و امیدوارم بتوانم به 

زودی با تک تک آن ها کار کنم.

بر اســاس اعلام مرکز تحقیقات رسانه ملی، 
مجموعه نمایشی »طوبی« که از پرمخاطب ترین 
مجموعه های تلویزیونی محســوب می شود، 
توانسته اســت با 45 درصد مخاطب از میان 
بینندگان تلویزیونی، جامعه آماری ۳۰ میلیون 
مخاطب را از آن خود کند. بر اســاس گزارش 
منتشر شده اتاق وضعیت معاونت فضای مجازی 
رسانه ملی، که به بررسی »میزان بازدید سریال 
طوبی در فضای مجازی« پرداخته است، بیش 
از ۶۰ هزار محتوای تقطیع شده از این سریال 
که در پنج بستر تلگرام، توئیتر، اینستاگرام، ایتا 
و روبیکا منتشر شده، در مجموع 4۰۰ میلیون 
بازدید را به خود اختصاص داده است. این میزان 
مشاهده محتوا در فضای مجازی نشان دهنده 
استقبال خوب از این مجموعه نمایشی در میان 
مخاطبان است که »طوبی« را به پربازدیدترین 
و محبوب ترین سریال رســانه ملی در میان 
کاربران فضای مجازی در سال 14۰۳ تبدیل 
کرده است. همچنین تعداد نظرات منتشرشده 
ذیل محتوای مرتبط با سریال ۶۰۰ هزار مورد 
بوده و محتواهای تقطیع شده در مجموع 1۰ 
میلیون پسند )لایک( از سوی کاربران دریافت 
کرده اســت. چند شب گذشته در نشستی با 

حضور رئیس ســازمان صداوسیما از عوامل و 
بازیگران این مجموعه پرمخاطب تلویزیونی 
تقدیر به عمل آمد. سریال تاریخی »طوبی« 
از سیزدهم مرداد به کارگردانی سعید سلطانی 
روانه آنتن شــبکه یک سیما شد؛ این سریال 
اقتباسی از داستان کتاب »اربعین طوبی« اثر 
محســن امامیان است. داستان این کتاب که 
برگزیده »جایزه جهانی اربعین« هم شــده، 
درباره زندگی زنی اســت که بخش عمده ای 
از تاریخ معاصر ایران و عراق را به چشم دیده 
اســت. رحیم نوروزی، فریبا متخصص، پرویز 
فلاحی پور، هومن برق نــورد، امین زندگانی، 
فرهاد آییش، شــبنم قربانی، رامین راستاد، 
مهدی سلوکی، سودابه بیضایی از بازیگران این 

سریال هستند.

مرکز تحقیقات و معاونت فضای مجازی رسانه ملی اعلام کرد؛
45 درصد از مخاطبان تلویزیون »طوبی« را دیدند



w w w . h o n a r m a n d o n l i n e . i r

6
چهارشنبـــــه 25 مهرماه 1403 سال هجدهم  شمـــــاره 2356 

اخبارنقد
میراث فرهنگی و موسیقی
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مازندرانی- تقدیر- نام4- شــهر مدفن میرزاده عشقی- پایتخت بنگلادش- واحد شمارش 
پرندگان شــکاری- حرف انتخاب5- قورت دادن غذا- همدل و هم عقیده- جایزه جشنواره 
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ذهنی- ایفاگر نقش در تئاتر و سینما8- همسر حضرت ابراهیم)ع(- مسابقه اتومبیل رانی- جزیره 
ای بزرگ در ژاپن9- شست شکسته!- نماز وحشت- هوای متحرک- دوستی1۰- شبه جزیره 
ای در جنوب هند- متانت- شهری در استان اردبیل11- پایتخت ویتنام- دعای پس از رکعت 
دوم نماز- پرتاب گلوله از تفنگ12- صندلی دندان پزشکی- شخصیت اصلی سریال جواهری در 
قصر13- ساز موسیقی خطه کردستان- گلی زیبا- در نظر گرفتن اهمیت موضوعی14- غذایی از 
گوشت ران گوساله- قهوه ای مایل به سیاه- دریاچه دیدنی لرستان15- پارک جنگلی و زیبا در 

گرگان- بندری در جنوب شرقی فرانسه- سرمست.
عمودی : 1- سوره شصت و یکم قرآن- رمانی به قلم رابرت لوئیز استیونسن- زنگ جرس2- 
غلبه و چیرگی- از ســری فیلم های جیمز باند که در سال 2۰12 اکران شد3- دولت ها- بالا 
رفتن- گهواره- شــکم بند طبی4- شیرینی فروش- فیلمی ساخته داریوش مهرجویی- 
این نقاش هلندی در دوران حیاتش توانســت تنها یکی از تابلوهایش را بفروشد5- شبکه 
تلویزیونی نوجوانان- از پیامبران بنی اســرائیل6- فلاپی دیسک- زین و برگ اسب- مقابل 
تقدم7- باشکوه و مجلل- چاردیواری مسقف- رفیق مشهدی8- خجستگی- سزاوار- فلزی 
دیرگداز9- لاستیک داخلی تایر خودرو- توبه کننده- پارچه کم عرض تزئینی پرده1۰- پرنده 
ای شکاری و قوی پنجه- برکشیدن شمشیر از غلاف- حرف دهن کجی11- دچار- صمیمی- 
روغن صنعتی12- فیلمی در ژانر تریلر روانشناسانه به کارگردانی پل ورهوفن- بی بندوباری- 
فروتنی13- فریاد مهیب- قلعه- تالاب دیدنی شهر گنبدکاووس14- نوعی لوح فشرده- آش 
سنتی یزد- به یکباره15- مجموعه شعری از زنده یاد مهرداد اوستا- از شناخته شده ترین فرم 

های موسیقی کلاسیک- نظارت و مراقبت.
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فراخوان پنجمین دوسالانه ملی 
عکس »اشراق« منتشر شد

فراخوان پنجمین دوســالانه ملی عکس »اشراق« در مراسمی 
با حضور جمعی از هنرمندان و مســئولان حوزوی و هنری از 
جمله مســعود معینی پور معاون فضای مجازی هنر و رســانه 
دفتر تبلیغات اسلامی اعلام و از پوستر این دوسالانه رونمایی 
شد. ابراهیم ســلیمانی دبیر پنجمین دوســالانه ملی عکس 
»اشــراق« در این مراســم با بیان اینکه تا سال 1۳۹5 چهار 
دوره از دوســالانه عکس حوزه برگزار شــده است، بیان کرد: 
این دوسالانه عکس نخستین رویداد ملی است که در موضوع 
روحانیت و حوزه های علوم دینی هر ۲ ســال یک بار برگزار 
می شود و این دوره تحت عنوان »اشراق« خواهد بود. نقش و 
اهمیت حضور روحانیت اصیل در فراز و نشیب تاریخ، داستانی 
است پرماجرا که چندان ناگفته نیست اما بازگویی آن با زبان 
تصویر، حدیثی است تازه و ناب که نیازمند کاوش و تحقیقی 
پرحوصله و دامنه دار اســت و این مهــم، همراهی و همیاری 
بسیاری را می طلبد. دبیر پنجمین دوسالانه ملی عکس اشراق 
گفــت: هنر عکاسی که اینک جایگاه بلند و ویژه ای در جهان 
ارتباطات و رســانه های فرهنگی و تبلیغی پیدا کرده اســت، 
خوشــبختانه در ایران نیز با سابقه ای دیرین و گسترده، تاریخ 
گران ســنگی از لحظه های پرشــکوه فراهم آورده است و چه 
بسیار کــه در عرصه های گوناگون، با زبان چشــم نواز خود، 
ناگفته های نغزی را به دیدگان مشــتاق نشــانده است. وی 
اظهار کرد: معاونت فضای مجازی، هنر و رسانه دفتر تبلیغات 
اسلامی حوزه علمیه قم، نظر به رســالت خاص خویش، برای 
ثبت و ارائه تاریخ مصور روحانیت متعهد، پنجمین دوســالانه 
»عکس اشــراق« را با همت هنرمنــدان عکاس ایران اسلامی 

برگزار می کند.

اجرای آثار بزرگان موسیقی کلاسیک 
توسط ارکستر »آوه«

ارکســتر» آوه« به رهبری علی بهرامی روزهای ۲۹ و ۳۰ مهر با 
اجــرای آثاری از موسیقی کلاسیک جهان در تالار رودکی روی 
صحنه می رود. در کنسرت ارکستر »آوه« با همراهی رمهر بیگلو 
به عنوان کنسرت مایستر و پیمان بهمنی به عنوان مدیر هنری، 
قطعاتی از موتزارت، بلیکسای، چایکوفسکی، کالینیکو و جِنکیز 
را برای مخاطبان اجرا خواهد کرد. ماهان شیشــه چی، مهدی 
عزیزنیــا، آوا جلال پور، میلاد طاهرخانی، زهــرا اخوان، مهران 
آرین آسا، آرش حامد، نیکا کاراهان، گلپونه سجادی، بیتا سید، 
اسماعیل محمدی، آرین سلماسی، پدرام علیزاده، رادمهر فلاح، 
رامتین شیسیان، مهرداد اله داد، مریم حیدر، ذبیح الله روستا زاده 
و کوروش ملکی نوازندگان این ارکســتر هستند. تالار رودکی 
از ساعت ۲۰ روزهای یکشــنبه ۲۹ و دوشنبه ۳۰ مهر میزبان 
اجرای توسط ارکســتر »آوه« می شود و بلیت های آن از طریق 

سامانه ایران کنسرت برای علاقه مندان در دسترس است.

یک هنرمند موسیقی خراسان  شمالی 
درگذشت

»فرامرز رســتمی« هنرمند و پیشکســوت موسیقی خراسان  
شــمالی روز دوشــنبه، ۲۳ مهر دار فانی را وداع گفت. فرامرز 
رستمی خواننده، نوازنده دوتار و از بزرگان عرصه هنر خراسان 
شــمالی روز دوشــنبه ۲۳ مهر ماه دار فانی را وداع گفت. وی 
دارای مــدرک درجه یک هنری در بخش ترانه خوانی و دارنده 
افتخارات هنری بود. او همچنین در شــانزدهمین جشــنواره 
ملی موسیقی نواحی ایــران در بخش »ترانه خوانی« موفق به 

دریافت درجه یک هنری شده بود.

رضا پورزارعی

»امین سالمی« رهبر ارکستر نوای آفتاب در گفتگو با »هنرمند«؛

سالن های موسیقی ما با استانداردهای جهانی خیلی تفاوت دارند
تفاوتی بین اجرای با کلام و بی کلام نمی بینم!

 امین سالمی رهبر ارکستر نوای آفتاب، آهنگساز و تنظیم 
کننده قطعات موسیقی که فعالیت خود را با رهبری ارکستر 
آکادمیک تهران به عنوان اولین ارکستر خصوصی تهران 
آغاز کرد و به فعالیت های مختلفی با خوانندگان مختلف 
و همینطــور اجراهای بی کلام از جملــه اجراهای اخیر 
موسیقی فیلم در برج میلاد و تالار وحدت ادامه می دهد. 
وی به همراه ارکستر نوای آفتاب، بیست و ششم مهر ماه 
اجرایی با محمدرضا منصوری خواننده موسیقی ایرانی در 
دو سانس در برج میلاد خواهد داشت و قطعات بابک زرین 
و زنده یاد همایون خرم در این کنسرت اجرا خواهد شد. 
درباره این اجرا و سایر چالش های مربوط به موسیقی در 
ایران به گفت وگو مشروح با امین سالمی نشستیم که در 

ادامه می خوانید:

 لطفا درباره کنسرت محمدرضا منصوری برایمان توضیح 
بدهید، همراهی با یک خواننده جــوان چه تجربه ای 
برایتان به عنوان یک رهبر ارکستر و آهنگساز محسوب 

می شود؟
سالمی: من محمدرضا منصوری را به واسطه بابک زرین آهنگساز 
شناخته شده می شناسم، با بابک زرین از سال ۹۰ کار کردم و به 
همین دلیل با نوع کار او آشــنا هستم ، زرین هم با خواننده های 
جوان زیادی کار کرده و کار می کند به همین دلیل به ســلیقه و 
انتخاب او اعتماد دارم و زمانی که محمدرضا منصوری را به من 
معرفی کرد، برایم قابل حدس بود که خواننده توانمندی است و 
می توانیم با او کار کنیم. بعد هم که مستقیم با او آشنا شدم و هم 
کلام شدیم از نوع نگاهش به موسیقی، سبک خواندن ، تکنیک 
و صدایش خوشم آمد و حس کردم که می توانیم با هم همکاری 

خوبی داشته باشیم.
قطعاتی که قرار است اجرا شــود برایتان کدام آشنا و 

کدام نبود و آیا آمادگی اجرایشان را داشتید؟
مــن قطعات زنده یاد همایون خرم را قبلا هم اجرا کردم و اولین 
بارم نیســت، از سال ۸۷ که اجرای ارکســترال را شروع کردیم 
یکی از عزیزانی که همیشــه کنارمان بــود و تا آخرین لحظات 
حیات کنار ما ایستاد، استاد همایون خرم بود، بنابراین شناخت 
کاملی از قطعات او و نوع ارکســتراسیون و محتوا داشتم. منتها 
چون قطعات اســتاد خرم را بابک زرین تنظیم مجدد کرده بود، 
کمی سلیقه متفاوت شده بود ، بنابراین باید همه این قطعات را 
به بهترین نحو اجرا می کردیم ، ما هم تلاشــمان را کردیم تا این 
تنظیمات مجدد و متفاوت را پیاده کرده و دید جدیدی نسبت به 

این قطعات پیدا کنیم.
نکته دیگر با توجه به اینکه از ســال ۹۰ با بابک زرین کار کردم، 
روی آهنگســازی او شناخت داشتم که به چه شیوه می نویسد و 
قطعات را ارکسترال می کند ، منتها او عموما غیرقابل پیش بینی 
است ممکن اســت یک قطعه را ساده و روان تنظیم کند و یک 
قطعــه را با آکوردهای مختلف پیچیــده کند، اما بهرحال کار با 
بابک زرین را دوست دارم، تجربه جدیدی است و این اجرا برای 
من سوای تجربه یک اجرا، دستاورد آموزشی محسوب می شود. 
منتها در این اجرا قطعات نوع دیگری است یعنی چون تعدادی 
از قطعات مینیمال بود باید دوباره آنها را می نوشــتم و با کمک 
خودشان تنظیم مجدد می کردیم بنابراین هم سلیقه بابک زرین 
و هم نگاه ما برای ارکستر اعمال شد در نهایت من از این قطعات 
راضی هســتم و امیدوارم که مخاطبین هم آنها را دوست داشته 

باشند.
چه قطعاتی قرار است اجرا شود؟

پنج قطعه از استاد همایون خرم شامل »از من بگذر«، »در میان 
گل ها«، »عشــق و گناه«، »نیمه شبان« و »ای گل« که توسط 
بابک زرین مجدد تنظیم شده و حتی در یک مجموعه هم ضبط 
و با صدای محمدرضا منصوری پخش خواهد شد، ما بقی قطعات 
آن چیزهایی است که با صدای محمدرضا منصوری دراین سال ها 

منتشر شده که همه با آهنگسازی بابک زرین بوده است، قطعه 
»بانوی باران«، »بی ادعا«، »دردم این است«، »عشق ادامه دار«، 
»ای عشــق«، »مدار عقل«، »شهر غمگین«، »طبیب عشق« و 
قطعه جدید »ایران من« که جدید اســت و به تازگی ساخته و 
ضبط شــده است. دو قطعه بی کلام هم از قطعات قدیمی بابک 
زرین که قبلا با کلام اجرا شده، در این اجرا به صورت بی کلام و 

ارکسترال اجرا خواهد شد.
نگاه محمدرضا منصوری به ادامه اجراهایشــان به چه 
صورت اســت آیا از این دســت خواننده های جدیدی 
اســت که فقط می خواهد نامی و آوازه ای کسب کند یا 

می خواهد در بازار موسیقی ماندگار شود؟
محمدرضا منصوری دنیای بزرگی ســوای بحــث هنری دارد ، 
علاوه براینکه خواننده خوب با صدای جذابی است، تکنیک های 
خوانندگی را رعایت می کند، دنیایش به اندازه یک اجرا نیســت 
قطعا اجراهای شهرستان،  خارج از کشور و تمدید در تهران را در 

برنامه خود دارد.
آیا قرار است که همکاری تان ادامه داشته باشد؟

ایــن را نمی دانم ، انتخاب خودشــان اســت من بــا افتخار در 
خدمتشــان هســتم،  منتها ممکن اســت که دلخواهشان برای 
اجراهای دیگر گروه دیگری هم باشد. منتها اگر پیشنهاد اجرا در 
جاهای دیگر هم به من بدهند من با او و بابک زرین ادامه خواهم 
داد و هیچ مشــکلی با هم نداریم. بهرحال با اینکه اولین تجربه 
همکاری جدی بنده و آقای منصوری است من با او خیلی راحت 
کار کردم و تجربه خوبی برایم شــد و تا جایی که اطلاع دارم هم 
برنامه ریزی برای اجراهای بیشتر و بزرگتر را دارند و هم به یک 

اجرا قانع نیستند.
بپردازیم به بازار موسیقی ، اینکه شما کار بی کلام هم 
علاقه مند هســتید و اغلب فعالیتتان امسال در قالب 
ارکستر نوای آفتاب به صورت بی کلام و موسیقی فیلم 
بوده،  کدام را بیشتر می پســندید و ترجیح می دهید، 

قالب موسیقی بی کلام یا با کلام؟
ببینید مخاطب قطعات با کلام و بی کلام خیلی با هم تفاوت دارد، 
نمی توانیم بگوییم کدام خوب یا بد است اولا که حضور خواننده 
رابط بین ارکستر و مردم است، وقتی خواننده در اجرا حضور دارد 
وظیفه ارکستر همراهی با خواننده است چون خواننده محوریت 
توجه مخاطب قرار می گیرد و وظایف ارکستر در این شرایط تغیر 
می کنــد ، نوع نگاه آدم ها و دیدگاه در اجرای با خواننده متفاوت 
می شود و بنابران شعر و نوع خواندن خیلی در این کنسرت مهم 
است، پس طبیعتا ارکستر باید در خدمت ارائه کار به مردم باشد 
اما قطعات بدون کلام چنین چیزی ندارند و هر چه که هســت 
مربوط به ارکستر و ملودی هایی است که باید اجرا شود بنابراین 
اینها با هم قابل مقایسه نیستند. من هر دو نوع کار با خواننده وبی 
کلام را دوســت دارم و برایم هر دو جایگاه متفاوتی دارند ، با هر 
دو می توانم ارتباط برقرار کنم گو اینکه مخاطبانشان با هم فرق 
دارد شــاید ده تا بیست درصد مخاطبان با هم مشترک هستند 
چون بهرحال سلیقه افراد در دوست داشتن صدای خواننده با هم 
متفاوت است هر کسی هر صدایی را دوست ندارد اما ممکن است 
موسیقی بی کلام داخلی یا خارجی را بپســندد، بنابراین خیلی 

نمی توان این دو را با هم مقایسه کرد.
وضعیت بازار موسیقی را این روزها به چه صورتی می بینید؟

به طور کلی هنر چه سینما، تئاتر یا موسیقی همیشه وابسته به 
شرایط اقتصادی جامعه است هرچه اقتصاد جامعه پویاتر و تورم 
پایینتر باشد اســتقبال از هنر هم بیشتر می شود در مرحله اول 
آن چیزی که مارکت موسیقی را به چالش کشیده، تورم جامعه 
است نمی توانیم این را گردن مردم بیاندازیم مردم ما هنرشناس 
هستند و همیشه کار هنری و آنچه بار هنری خوب دارد را مورد 
استقبال قرار می دهند. البته این را هم نمی گویم کارهای پاپیولار 
سرگرم کننده نباید در بازار موسیقی باشد، منتها کار هنری هم 
در جامعه همیشــه مورد اســتقبال بوده است، مشروط براینکه 
اوضــاع اقتصادی مردم مثل این روزها نباشــد ما در این روزها 
نمی توانیم مدعی شویم که مارکت هنر خوب هست، مارکت همه 

هنرها ضعیف است.
سالن های اجرا را چطور ارزیابی می کنید؟

واقعیــت این اســت که ما حق انتخــاب بین ســالن ها نداریم 
نمی توانیــم بگوییم من برج میلاد را دوســت دارم یا مثلا تالار 
وحدت، داشته هایمان همین چند سالن اسپیناس، تالار وحدت 
، برج میلاد و میلاد نمایشــگاه در تهران است از لحاظ امکانات 
هم هر چه دارند در اختیارمان قرار می دهند شــاید با ایده آل ها 
و اســتانداردهای جهانی خیلی فاصله داشته باشند اما سالندار 
ها هم هرچه دارنــد در اختیارمان قرار می دهند و بابت این هم 
ممنون هستیم که داشته هایشان را از ما دریغ نمی کنند. طبیعتا 
وقتی اجرا ارکســترال می شود کارها هم سخت تر می شود یعنی 
هم برای ما و مسئولین فنی سالن اینطور است و امکانات محدود 
و کمی قدیمی سالن ها هم دست ما و دوستان را می بندد، منتها 
تلاش داریم با تعامل مشــکلات را کاهش دهیم. بنابراین بحث 
مناســب بودن یا نبودن نیســت، داشــته هایمان همین است و 
بهتریــن اتفاق را با همین موجودی که داریم، به مخاطبین ارائه 
می دهیم. آنچه ما دوســت داریم این سالن ها نیست منتها ناچار 
هســتیم که همینها را بپذیریم و ایراد به ســالن دارها نگیریم ، 
داشته هایمان به خاطر شرایط اقتصادی،  تحریم ها و کم توجهی 

به هنر همین اندازه است.
چالش های این روزهای موسیقی کشور را چه چیزهایی 

می بینید.
چالش همیشه بوده و هست و تنها چالشی که این روزها تسهیل 
شــده ، سهولت دریافت مجوز هســت بقیه چیزها مثل تأمین 
هزینه ها برای برگزار کنندگان کنســرت بسیار سخت است من 
کاملا ایــن روزها برنامه گذارهــا را درک می کنم. معضل دیگر 
فروش بلیت اســت ، تأمین هزینه بلیت ها برای مردم دشــوار 
اســت، قیمت هم اگر پایین بیایــد، هزینه ها برای گروه حاصل 
نمی شــود اما اگر بالا بــرود باز چالش دیگری بــرای پرُ کردن 
ســالن اســت، بهرحال توان مالی مردم اندک است. نکته دیگر 
تداخل اجراها است، نوازندگان حرفه ای در گروه های زیادی ساز 
می زنند بنابراین تداخل اجراها معضل ایجاد می کند ، درســت 
اســت که ما در این عرصه باید با هــم تعامل کنیم و همکاری 
داشــته باشیم منتها یک تعداد افراد هم هستند که این شرایط 
را درک نمی کنند و تصورشان این است که نوازندگان اسیر آنها 
هستند و گروه های دیگر هم باید با برنامه های آنها کنار بیایند ! 
بنابراین سوای بحث مجوز و مسائل مالی ، تداخل اجرا و کمبود 
نوازندگان حرفه ای در ارکسترها دشواری ایجاد می کند. الان تک 
نواز حرفه ای در کشور زیاد داریم یا نوازندگانی که در گروه های 
پنج ـ شش نفری اجرا می کنند اما نوازنده ارکسترال خیلی کم 
اســت و مهمترین چالش ما این روزها این است که نوازنده ها را 
طــوری برنامه ریزی کنیم که هم به اجــرای ما و هم اجراهای 

دیگر برسند.
نکته پایانی بفرمایید؟

ممنــون که وقتتان را در اختیار من گذاشــتید از مردم تهران و 
شهرهای اطراف که امکان حضور درکنسرت دارند دعوت می کنم 
اجرای بیست و ششم مهر ماه محمدرضا منصوری در برج میلاد 
را حتما ببینند ، قطعات جذاب است و ما هم تلاشمان را می کنیم 
که خواننده خوب گروهمان را به بهترین شــکل همراهی کنیم 

برای همه هنرمندان کشورمان آرزوی سلامتی و موفقیت دارم.
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استانها
اخبار

استاندار مرکزی تصریح کرد: 
اقدامات شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی در گذر از گرم ترین تابستان بی سابقه ستودنی ست 

مرکزی - مخلص الائمه استاندار مرکزی با حضور در 
شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی از زحمات و تلاشهای 
بی وقفه مدیر عامل و کارکنان شــرکت آب و فاضلاب 
اســتان مرکزی به منظور تامین آب پایدار مشترکین و 
گذر از گرم ترین تابســتان قدرانی نمــود.     دردیداری 
که با حضور مخلص ائمه استاندار مرکزی،اسدی معاونت 
هماهنگی امور عمرانی استانداری مرکزی و مدیر عامل 
شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی و جمعی از معاونین 
و مدیران در صبح روز دوشــنبه ۲۳ مهرماه برگزار شد 
، اســتاندار مرکزی با قدردانی از عملکرد شرکت آب و 
فاضلاب استان مرکزی گفت: برنامه ریزی و اقدامات موثر 
و به موقع، هماهنگی خوب این شرکت با دیگر دستگاه 
های اجرایی، انســجام و عملکرد عالی نیروهای شاغل  
درآن و همچنین تعادل بخشی بین نظام تامین و مصرف، 
مشــترکین استان را از چالش کم آبی نجات داد و مانع 
ورود این اســتان به مرحله بحران آبی به ویژه در شهر 
های اراک و ساوه شد.»مخلص الائمه« استاندار مرکزی 
اقدامات اجرایی صورت گرفته و مدیریت سدها و منابع 
آبی را از جمله فعالیت های مناسب در جلوگیری از ایجاد 
ناترازی بین تامین و مصرف عنوان کرد و اظهار داشت: 
مجموعه کارکنان شرکت آب و فاضلاب جهاد گونه در 

حال تلاش هستند که مشترکین در گوشه گوشه این 
اســتان، حتی در دورترین روستاها به نعمت آب شرب 
ســالم و بهداشتی دسترسی داشته باشند که در همین 
راستا پروژه های آبرسانی روستایی و شهری متعددی در 
دست اجراست.    وی افزود: در برخی از دستگاه ها یک 
تیم قوی به جای یک یــا چند فرد قوی کارها را انجام 
میدهند و انصافا مجموعه آبفا را باید در زمره دســتگاه 
های دانست که توسط یک تیم همدل و پر انگیزه وظایف 
ســازمانی خود را به ســر انجام می رسانند.     استاندار 
مرکزی تأکید کرد: مسأله آب، مدیریت و کنترل مصرف 
آن برای استان ما به عنوان بزرگترین قطب صنعتی کشور 
از اهمیت ویژه ای برخوردار است.     وی با اشاره به اقدامات 
صورت گرفته در سطح شهر و روستاهای استان ، اطلاع 
رسانی را یکی از مهم ترین رکن ها در این بخش عنوان 
کرد و گفت: اطلاع رســانی در خصوص اقدامات صورت 
گرفته در راستای تامین آب شرب پایدار و همچنین ایجاد 
زیر ساخت های جمع آوری و تصفیه بهداشتی فاضلاب 
به منظور حفاظت از محیط زیست باید به صورت گسترده 
در بین مردم انتشار یابد و آموزش همگانی نیز با توجه به 
اینکه تامین آب شرب با سختی صورت می پذیرد باید 
الگو و روش های درست مصرف بهینه آب نیز در سرلوحه 

اقدامات فرهنگی تمامی دســتگاه ها تبیین گردد.     در 
ادامه این جلسه حشمت اله عباسی مدیر عامل شرکت 
آب و فاضلاب اســتان مرکزی به تشریح فعالیت های 
صورت گرفته در حوزه آب و فاضلاب در استان مرکزی 
پرداخت و عنوان کرد: گذر از تنش آبی و خشکسالی های 
اخیر در شــرایطی اتفاق افتاده اســت که در گرم ترین 
تابستان سالهای اخیر مصرف آب مشترکین در این ایام 
رکورد های بی سابقه ای را در مصرف آب ثبت نمود، اما 
با تلاش خدمتگزار در عرصه آب و فاضلاب توانستیم بی 
وقفه و با کمترین مشکل از این عرصه عبور کرده و آب 
پایدار و با کیفیت را به مشترکین خود عرضه نماییم. مدیر 
عامل شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی در ادامه گفت: 

به دنبال خشکسالی های پیاپی و کمبود منابع آبی شرکت 
آب و فاضلاب اســتان مرکزی با برگزاری منظم قرارگاه 
مدیریت تنش آبی، موضوع تامین، توزیع و مصرف آب 
در این استان را مدیریت کرده و توانسته است با اقدام های 
فنی و آموزشی شبکه توزیع آب شرب استان مرکزی را 
پایدار سازد.     عباسی به مشکلات تامین آب روستاهای 
اشاره نمود و اظهار داشت : همه تلاش خودمان را کردیم 
که روستاهای استان با کمترین مشکلات بی آبی و کم 
آبی مواجه شوند و انجام طرح عظیم جهاد آبرسانی به ۶۷ 
روستا ، گوشه ای از این تلاش ها ست که رضایتمندی 
مردم روســتاها را تا کنون به دنبال داشته است.    مدیر 
عامل شرکت آب و فاضلاب استان مرکزی پایین بودن 
بهاء آب مصرفی در شهر و روستاها، پایین بودن هزینه آب 
بهاء آب مصرفی روستاها نسبت به شهرها ، اعمال ضریب 
بهاء آب مصرفی به آب روســتایی در برخی از شهرهای 
استان و همچنین پایین بودن ضریب اعمال کاهش ۷و 
۸ درصدی را از جمله مشــکلات این شرکت در بخش 
مشترکین عنوان نمود و تصریح کرد : با توجه به اینکه در 
آمد شرکت های آب و فاضلاب از محل پرداخت قبوض 
تامین می گردد این عوامل موجب بروز مشکلاتی مالی 

برای شرکت آبفا می باشد.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان خبرداد:

شناسایی 18 خوشه صنعتی در لرستان
لرستان- مدیرعامل شرکت شهرک های 
صنعتی لرستان از شناسایی 1۸ خوشه 
صنعتی در استان خبر داد. فرزاد محمدی 
اظهار کــرد: با توجه به اینکــه در اکثر 
کشورهای دنیا بخش قابل ملاحظه ای از 
فعالیت های اقتصادی توسط شرکت های 
کوچک و متوســط انجام می شود و این 

شرکت ها مسائل و مشکلات خاص خود را در ورود به عرصه رقابت جهانی 
پیدا می کنند، دولت ها با تدایبر مختلفی همواره به فکر حمایت منطقی از این 
شرکت ها برمی آیند تا رقابت پذیری آنها را به گونه ای بالا ببرند که توان رقابت 
در بازارهای رقابتی دنیا را به دســت آورند. وی اضافه کرد: یکی از روش هایی 
که در اکثر کشورهای دنیا تجربه موفقی در افزایش توان رقابتی شرکت های 
کوچک و متوسط از خود برجای گذاشته، خوشه سازی این شرکت ها بوده 
است. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی لرستان بیان کرد: امروزه توسعه 
خوشه های صنعتی نقش  محوری و بارزی در سیاست های اقتصادی و صنعتی 
بسیاری از کشورهای توسعه یافته و در حال توسعه ایفا می کنند. محمدی 
با بیان اینکه خوشــه ها را می توان به صورت شبکه هایی از بنگاه های به هم 
وابسته، نهادهای تولید دانش، سازمان های میانجی و مشتریان که در زنجیره 
تولید ارزش افزوده با هم مرتبط شده اند، تعریف کرد، گفت: براین اساس در 
لرستان 1۸ خوشه صنعتی شناسایی شده و پنج خوشه به خاتمه رسیدند. 
وی اظهار کرد: همچنین در اســتان 14 واحد صنعتی مستعد دانش بنیان 
شدند و همچنین به شش واحد صنعتی کمک شده تا به مرحله دانش بنیان 
برسند. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی لرستان تصریح کرد: همچینن 
در واحدهای صنعتی و تولیدی اســتان 1۶ نیاز فناورانه شناسایی شده که 

تاکنون شش نیاز برطرف شده است.

وکالتی کردن حساب بانک قرض 
الحسنه مهر ایران برای ثبت نام خودرو
طرح جدید فروش خودروهای وارداتی در سامانه یکپارچه خودروهای وارداتی

مشــتریانی که خواهان وکالتی کردن حسابشــان بــرای ثبت نام در طرح 
پیش فروش خودروهای وارداتی هستند؛ نیاز به مسدود کردن 5۰۰ میلیون 
تومانپول در حساب وکالتی خود دارند. مشتریان می توانند تا ساعت 1۲ روز 
دوشنبه مورخ ۳۰/۰۷/14۰۳ برای وکالتی کردن حساب خود جهت ثبت نام 

خودروهای وارداتی از طریق لینک زیر اقدام کنند.

نمایشگاه نفت، گاز، پتروشیمی، 
پالایش و انرژی خلیج فارس 

در بندر بوشهر برگزار می شود
رئیــس پارک علم و فناوری خلیج فارس از برگزاری نمایشــگاه نفت، گاز، 
پتروشیمی، پالایش و انرژی خلیج فارس در بندر بوشــهر خبر داد. رحمن 
دشتی در جمع خبرنگاران اظهار داشت: نمایشگاه یادشده از ۶ الی ۸ آذرماه 
در محل نمایشــگاه های بین المللی بوشهر ســالن لیان برگزار می شود. 
دشتی افزود: ۶۰ شرکت از سراسر کشور آخرین فناوری ها و دستاوردهای 
فــنی و تخصصی مورد نیاز صنعت نفت، گاز و انرژی در معرض دید بازدید 
کنندگان قرار می دهند. وی تأکید کرد: برگزاری نمایشگاه ها و عرضه آخرین 
دستاوردها گامی ارزشمند در راستای تحقق شعار سال است و شرکت های 
حاضر در نمایشگاه با خنثی کردن تحریم ها مانع از خروج ارز از کشور شده 
اند. دشتی افزود: نمایشگاه نفت، گاز، پتروشیمی، پالایش و انرژی خلیج فارس 
متناسب با برنامه ها و اهداف بلند مدت پارک علم و فناوری خلیج فارس در 
بندر بوشهر برگزار می شود و برگزاری نشست های تخصصی از برنامه های 
جانبی آن است. وی یادآور شد: نمایشگاه نفت، گاز، پتروشیمی، پالایش و 
انرژی خلیج فارس از ۶ الی ۸ آذرماه در آســتانه هفته پژوهش و فناوری به 

مدت سه روز از ساعت 1۰ الی ۲۰ پذیرای بازدید کنندگان می باشد.

مدیر دفتر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان فارس:
فراهم شدن امکان ثبت نظر به صورت 

الکترونیکی برای مراجعه کنندگان
 شیراز - سحر فکورپور: مدیر دفتر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی 
برق استان فارس از فراهم شدن امکان ثبت نظر به صورت الکترونیکی جهت 
سنجش میزان رضایتمندی مراجعه کنندگان از خدمات این شرکت خبر داد

دکتر محمدرسول تحفه با اعلام این خبر گفت: با توجه به اهمیت سنجش 
رضایتمندی ذینفعان و به ویژه مراجعین که چه به صورت حضوری و چه 
به صورت غیر حضوری خدمت دریافت می کنند، شرکت توزیع نیروی برق 
استان فارس از طریق استقرار سامانه نظرسنجی الکترونیکی، بستر لازم جهت 
ثبت نظرات را  فراهم کرده اســت .  وی تصریح کرد: جهت نظرسنجی از 
مراجعین حضوری در حوزه  ســتادی و در مدیریت های توزیع نیروی برق 
شهرستان ها ، پوستر کد دو بعدی تهیه و در اختیار مراجعه کنندگان  قرار 
می گیرد تا با اسکن این کد، لینک نظرسنجی را مشاهده و نسبت به ثبت 

نظر اقدام نمایند.
مدیر دفتر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان فارس با بیان اینکه 
بستر نظرســنجی از مراجعین غیر حضوری که خدمات را از طریق سایت 
شرکت دریافت می نمایند، نیز فراهم شده است گفت: در صفحه اصلی سایت، 
آیتم نظرسنجی قرار داده شده  و مراجعه کنندگان می توانند از این قسمت 
نسبت به ثبت نظر اقدام نمایند .تحفه یادآور شد: در این قسمت، نظرسنجی 
برای مراجعین حضوری شرکت که به هنگام مراجعه موفق به ثبت نظر از 

طریق اسکن کد دوبعدی نشده اند نیز مجدداً فراهم می باشد.
این مقام مســئول خاطر نشان کرد:  نتایج به صورت آنلاین در دفتر روابط 
عمومی دریافت  و به مقام ارشد ســازمان ارائه می گردد و در صورت وجود 
نقاط قابل بهبود، موارد تعیین و اقدامات لازم جهت رفع آنها توسط واحدهای 
تخصصی انجام می پذیرد.  تحفه تاکید کرد: بی تردید شرکت در نظرسنجی 

برای ارائه هرچه بهتر خدمات این شرکت موثر خواهد بود.

اهواز- مجید منادی  در آئین رونمایی از پوستر پنجمین دوره جایزه 
فیروزه ضمن تســلیت وفات حضرت معصومه )س( اظهار کرد: جایزه 
فیروزه فرصتی برای این است که در کل استان ها و شهرهای خوزستان 
هر شخصی که ابتکار و خلاقیتی دارد یعنی به نوعی توانسته محصولی 
را به عنوان یک کالای فرهنگی و هنری تولید کند به جشنواره آورده و 
معرفی کند. وی افزود: البته درست است که جنبه مسابقه ای هم دارد اما 

هدف اصلی معرفی شخص است که بگوییم خوزستان چه افراد توانمندی در این عرصه ها داریم و هدف دیگر معرفی 
اثر و محصول است تا بدانیم چه محصولاتی وجود دارد. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان گفت: به طور 
مثال اگر در حوزه پوشش ایرانی و اسلامی که متناسب با فرهنگ ما است، عروسک ها و یا سایر محصولات فرهنگی 
که در آنها عنصر ابتکاری و خلاقیتی نیز به کار رفته، معرفی شود. منادی بیان کرد: امروز در کشورهای پیشرفته 
اقتصادی، صنایع فرهنگی بسیار مورد توجه هستند زیرا با کمترین ساز و برگ و هزینه، درآمدهای بالا و ارزآوری 
برای کشورها دارند، همچنین اشتغال بالایی دارد. از سوی دیگر در کنار صادرات و معرفی فناوری، فرهنگ خودمان 
را هم معرفی می کنیم لذا ما این را جز کارهای خود قرار داده ایم که امید است دیگر دستگاه ها هم در این بخش 
کار کنند. وی ادامه داد: جایزه فیروزه نیز قصد دارد به این بخش توجه کند. سال گذشته آثار خوبی دریافت شد که 
هشت اثر شایسته تقدیر و به تهران ارسال شد، انشالله امسال آثار برجسته بیشتر باشد تا به جز اثراتی که پذیرفته 
می شوند نمایشگاهی را برگزار کنیم زیرا مطمئن هستیم اگر این اتفاق بیفتد و همه دستگاه ها و صنایع از محصولات 
هنرمندان استفاده کنند اثر گذار خواهد بود. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان اظهار کرد: بهترین کمک 
به عرصه مذکور این است که تلاش کنیم تا زیرمجموعه ای ک با دستگاه های متولی در ارتباط هستند فراخوان 
به گوششان برسد تا شخصی نباشد که خلاقیت و تولید داشته باشد اما از این جشنواره بی اطلاع باشد. مهرانگیز 
بحیرایی معاون امور فرهنگی و رسانه اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان در ادامه گفت: جشنواره مذکور با 
هدف حمایت از فعالیت های فرهنگی و هنری با رویکرد ایرانی اسلامی و تولید کنندگان است که ۹ سال در کشور 
و برای پنجمین سال در خوزستان برگزار می شود. وی افزود: هدف دیگر، مشارکت دستگاه های فرهنگی وهنری 
کشور برای حمایت از تولیدکنندگان حوزه مذکور بوده است که در استان این مشارکت به خوبی انجام شده است. در 
این دوره نیز پارک علم و فناوری، حوزه هنری خوزستان، میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان و کانون 
پرورشی فکری کودکان و نوجوانان خوزستان نیز مشارکت دارند. معاون امور فرهنگی و رسانه اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی خوزستان عنوان کرد: با این اقدام می توان حوزه فرهنگ را به تولید گره زد تا اقتصاد فرهنگی را برای 
هنرمندان ایجاد کنیم. بحیرایی بیان کرد: ایده های فرهنگی استارتاپی، کسب و کارهای فرهنگی نوپا و تجاری شده 
و فعال در بخش های عروسک، اسباب بازی، اقوام ایرانی، هدایای فرهنگی، عروسک اقوام ایرانی، طراحی شخصیت 
)کاراکتر( از موضوعات جایزه فیروزه است. وی اضافه کرد: همچنین ایده های نوجوانان در عرصه صنایع فرهنگی 
مرتبط با موضوعات جشنواره به عنوان بخش ویژه انتخاب شده است. به گفته معاون امور فرهنگی و رسانه اداره کل 

فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان، مهلت ارسال آثار از 15 مهر ماه لغایت ۳۰ آبان ماه سال 14۰۳ است.

پوستر پنجمین دوره جایزه فیروزه خوزستان رونمایی شد

اصفهان- مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان از برگزاری مانور مهار نشت گاز با 
پشتیبانی )GIS( از سوی این شرکت خبر داد. به گزارش روابط عمومی شرکت 
 )GIS( ملی گاز ایران، ابوالقاسم عسکری گفت: مانور مهار نشت گاز با پشتیبانی
شبیه سازی شد و تیم های امدادی با رعایت پروتکل های ایمنی، عملیات مهار 
نشت را در سریع ترین زمان ممکن انجام دادند. عسکری افزود: هدف از برگزاری 
این مانور، ارتقاء سطح آمادگی تیم ها در مواجهه با نشت های احتمالی گاز طبیعی، 
بهبود هماهنگی بین واحدهای مختلف و ارزیابی کارایی سامانه های کنترلی و 

 ،GIS و شناسایی شیرهای موثر در سامانه EIS ایمنی بود. همچنین در این مانور با بهره گیری از بلوک بندی های
امکان مشاهده اطلاعات و تصمیم گیری در کوتاه ترین زمان ممکن فراهم شد و  به تیم ها کمک می کند تا اقدامات 
لازم را با دقت و سرعت بیشتر انجام دهند. وی ادامه داد: از نقاط قوت این مانور می توان به بررسی توانایی و آمادگی 
تیم های عملیاتی در شرایط اضطراری، کاهش زمان واکنش به حوادث و جلوگیری از بروز خسارات احتمالی جانی 
و مالی اشاره کرد. مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان در حاشیه این مانور بر اهمیت آمادگی و توان واکنش سریع 
در مواقع بروز حوادث تأکید کرد و اظهار داشت: این گونه مانورها به کاهش خسارات احتمالی و تضمین ایمنی 
شهروندان و تأسیسات کمک شایانی می کند. عسکری اظهار داشت: در حال حاضر سامانه GIS با بیش از ۶۰۰ 
کاربر و آموزش بیش از 15۰۰ نفر ساعت، در سطح استان اصفهان پیاده سازی شده و امکان مشاهده و گزارش 
گیری از نقشه های شهری، املاک و ساختمان های سازمان، نقشه های تخصصی گاز، ازبیلت ها و خطوط طراحی 
در این سامانه فراهم شده است و توسعه نرم افزاری در فازهای تحلیل شبکه، آرشیو مستندات و ارائه سرویس 
نقشه به سایر سامانه های سازمان در دستور کار قرار دارد. خاطرنشان می سازد سامانه GIS یا سیستم اطلاعات 
جغرافیایی )Geographic Information System(  سیستمی است که برای جمع آوری، ذخیره سازی، 
تحلیل، مدیریت و نمایش داده های جغرافیایی استفاده می شود. این سیستم به کاربران امکان می دهد تا داده های 

مکانی و توصیفی را با یکدیگر ترکیب کرده و نقشه ها، گزارش ها و تحلیل های مختلف را تهیه کنند.

برگزاری مانور مهار نشت گاز در شهر اصفهان

اردبیل- دکتــر ضرابی گفت : تاکنــون بیش از 
4۰۰ کارآزمایی بالینی بــرای درمان انواع بیماری 
ها با استفاده از سلول های بنیادی در دنیا صورت 
گرفته است و این مهم در صورتی قطعی می شود 
که روش درمان در روند سلامت بیمار مشــکلی به 
وجود نیاورد. مدیر عامل شرکت فن آوری بن یاخته 
های رویان گفت: در مجموع دو نوع سلول بنیادی 
در بدن هر فرد وجود دارد که یکی مانند سلول های 

ایجاد کننده گلبول های قرمز، خون ســاز است و 
دیگری مانند خون بند ناف میتواند به تشکیل بافت 
های سایر نقاط بدن کمک کند که در بیشتر موارد 
دور ریخته می شود. ضرابی با اشاره به درمان انواع 
بیماری های صعب العلاج مانند ســرطان خون، 
تالاسمی و نقص سیستم ایمنی گفت: کارآزمایی 
بالیــنی در مورد تولید بافت هــای موثر در درمان 
بیماری هایی مانند فلج مغزی، اوتیسم و آرتروز در 
حال انجام است. دکتر مرتضی ضرابی در ادامه بیان 
کرد: در ایران دو نوع بانک خون بند ناف خصوصی یا 
خانوادگی و عمومی وجود دارد که در صورت اطلاع 
خانواده ها از اهمیت و کاربردی بودن ســلول های 
بنیادی به حتم بسیاری از آن ها خون بند نافی را 

که در زمان تولد نوزاد دور ریخته می شود؛ به بانک 
عمومی ذخیره سازی خون بند ناف اهدا می کنند 
تا در درمان بیماران نیازمند مورد استفاده قرار گیرد. 
وی عنوان کرد: دو ویژگی مهم سلول های بنیادی 
که حائز اهمیت می باشد، این است که می توانند 
خود را برای مدت طولانی باز تولید کرده و توانایی 
خودنوزایی دارند و دیگر این که این ســلول ها در 
شرایط خاص در بدن یا آزمایشگاه می توانند به انواع 
ســلول های دیگر تبدیل بشوند. ضرابی با اشاره به 
این که ایران جزو 1۰ کشــور اول جهان در زمینه 
نگهداری خون بند ناف اســت، گفت: ایران با ۲15 
هزار نمونه خون بند ناف در بانک خصوصی و 5 هزار 
و 1۰۰ نمونه در بانک عمومی و در استان اردبیل نیز 

حدودا 15۰۰ نمونه خون سلول بنیادی ذخیره شده 
توانسته است به این عنوان دست یابد.

رئیس جهاددانشگاهی استان اردبیل 
 با اشــاره به پیشرفت در مقوله سلول های بنیادی 
افــزود: ایران جدا از حوزه ســلول های بنیادی در 
درمان ناباروری نیز پیشگام بوده و با خدماتی که به 
مردم و کشورهای همسایه ارائه داده شده، اقدامی 
چشــمگیر در حوزه درمان و سلامت و پزشکی به 
وجود آورده اســت. وی اظهار کرد: ذخیره سازی 
خون بند ناف در استان اردبیل از سال ۸۶ و به همت 
جهاددانشگاهی امکان پذیر شده است که در واقع 
سلامت نسل جدید و خانواده های آن ها را تضمین 

می کند.

ایران دارای بزرگ ترین بانک خون بند ناف با 220هزار نمونه ذخیره سازی شده می باشد

اهواز- بزرگداشــت بانوی مجاهد مرضیــه حدیدچی دباغ با 
حضور آیت الله جزایری در اهواز برگزار شــد.  زعیم حوزه های 
علمیه خوزستان گفت: بانو دباغ در تمامی ابعاد یک بانوی کامل 
اسلامی و الگویی بی نظیر برای همه نســل ها اســت. آیت الله 
سیدمحمدعلی موســوی جزایری در همایش زن تراز انقلاب 
بزرگداشــت بانوی مجاهد مرضیه حدیدچی دباغ که در اهواز 
برگزار شد بیان کرد: خانم دباغ بسیار فاضل، انقلابی و عاقل بود 

که در دوران قبل از انقلاب به اجبار در  لبنان و سوریه زندگی می کرد و سپس به یاران امام خمینی )ره( در فرانسه 
ملحق شد.  وی افزود: خانم دباغ انسانی مسئولیت پذیر بود و در مبارزات انقلاب و پیشبرد انقلاب اسلامی نقش 
مهم و برجسته ای داشت.  زعیم حوزه های علمیه خوزستان مبارز بودن، مجاهده بودن و تابع مرجع و رهبری 
بودن را از ویژگی های خانم دباغ از نظر یک جوان انقلابی دانست و گفت: با توجه به ویژگی های منحصر به  فردی 
که در ابعاد شخصی و اجتماعی این بانو بود باید به بهترین نحو به جوانان معرفی شود. وی افزود: این زن شجاع 
جزو مبارزانی بود که در مسیر مقاومت استقامت کرد و همواره در کنار امام راحل بود. همچنین مجید منادی 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خوزستان بیان کرد: معرفی چهره های برجسته انقلابی به ویژه بانوان اثرگذار 
در انقلاب اسلامی از جمله خانم دباغ که از یاران امام )ره( بود بسیار مهم است. وی با بیان اینکه خانم دباغ نقش 
ویژه ای در پیروزی انقلاب اسلامی داشت افزود: این بانوی بزرگوار به عنوان صفیر انقلاب اسلامی و از جانب امام 
به کشور شوروی رفت و اقدامات موثری انجام داد. منادی گفت: این میزان حضور برجسته یک بانوی انقلابی و 
مسلمان در میادین مختلف که مقام معظم رهبری از وی به عنوان الگوی سوم زن مسلمان یاد کردند، باید بیشتر 
مورد توجه قرار گیرد. وی ابراز امیدواری کرد: با حضور پژوهشگران، طلاب، دانشجویان، اهل قلم و رسانه نسبت 
به برگزاری این گونه همایش ها، اقدام کرد تا جوان ما بداند که در تاریخ کشورش چه چهره هایی وجود داشته و 
سراغ الگوهای غیرواقعی نروند. بر اساس این گزارش مرضیه حدیدچی که با نام طاهره دباغ نیز شناخته می شود، 
نخستین و تنها فرمانده زن سپاه بود که در زمان حکومت پهلوی زندانی ساواک و در دوران تبعید امام خمینی)ره( 
در پاریس محافظ شخصی خانواده ایشان شد. مرحومه دباغ پس از پیروزی انقلاب 1۳5۷، از بنیان گذاران سپاه 
پاسداران بود و سابقه نمایندگی مجلس شورای اسلامی را هم در کارنامه خود داشت.  وی۲۷ آبان ماه سال ۹5 

پس از گذراندن دوره  بیماری در بیمارستان خاتم الانبیاء)ص( دارفانی را وداع گفت.

بزرگداشت بانوی مجاهد مرضیه حدیدچی دباغ
 در اهواز برگزار شد

آذربایجان شرقی - مسلمی: مدیرکل امور مالیاتی آذربایجان شرقی، با بیان 
اینکه هر ماه مبلغی به عنوان عوارض ارزش افزوده به حســاب شهرداری ها و 
دهیاری های استان پرداخت می شود، گفت: در شش ماهه نخست سال جاری 
مبلغ ۲۶ هزار میلیارد ریال از مالیات های دریافتی از محل ارزش افزوده استان به 
حساب شهرداری ها، دهیاری ها، فرمانداری ها و ادارات کل امور عشایری استان 
واریز شده که نسبت به سال قبل)14۰۲( رشد 45 درصدی داشته است. عیسی 
اورج زاده، با بیان اینکه مبالغ پرداختی عوارض ارزش افزوده در جهت توســعه 

زیرساخت های شهری و روستایی استان هزینه می شود، افزود: از این مبلغ، هیجده هزار و ۸۹۰ میلیارد ریال سهم 
شهرداری های استان، ۷ هزار و 1۲۹ میلیارد ریال سهم دهیاری ها و روستاهای فاقد دهیاری و عشایر استان بوده 
است. وی، ادامه داد: از رقم هیجده هزار و ۸۹۰ میلیارد ریال سهم شهرداری های استان، سهم شهرداری تبریز ده 
هزار و 4۸1 میلیارد ریال بوده که بیش از نیمی از پرداختی های شــهرداری های استان را به خود اختصاص داده 
اســت. مدیرکل امور مالیاتی آذربایجان شرقی، با اعلام اینکه علاوه بر تسهیم عوارض ارزش افزوده، مبالغی نیز به 
عنوان مالیات سلامت، وصولی سهم بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و ۰.۲۷ درصد از عوارض ارزش افزوده سهم 
وزارتخانه های ورزش و جوانان و آموزش و پرورش ماهانه وصول می گردد، تصریح کرد: در شــش ماهه نخست 
امسال رقم هفت هزار و ۶۲۰ میلیارد ریال مالیات سلامت، وصولی سهم بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بوده 
و ۹۰۰ میلیارد ریال بابت ۰.۲۷ درصد از عوارض ارزش افزوده ســهم وزارتخانه های ورزش و جوانان و آموزش و 
پرورش بوده است. اورج زاده، خاطرنشان کرد: از مجموع 1۰ درصد مالیات بر ارزش افزوده سال 14۰۳، یک درصد 
سهم سلامت، یک درصد جهت تامین اعتبار همسان سازی حقوق بازنشستگان، چهار درصد مالیات و چهار درصد 
عوارض اســت که عوارض ارزش افزوده وصولی در هر ماه برای انجام امور عمرانی شــهری و روستایی به حساب 
شهرداری ها، دهیاری ها و در روستاهای بدون دهیاری به حساب فرمانداری ها واریز می شود. و افزود: پرداخت مالیات 
مشارکت اجتماعی و از تکالیف حقوق شهروندی است، بنابراین باید در این خصوص فرهنگ سازی و آگاه سازی در 

راستای هزینه کرد مالیات انجام شود.

مدیرکل امور مالیاتی استان خبر داد؛
رشد 45 درصدی تسهیم عوارض ارزش افزوده 
به شهرداری ها و دهیاری های آذربایجان شرقی 
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حافظانه
خوش است خلوت اگر يار يار من باشد

نه من بسوزم و او شمع انجمن باشد
 من آن نگین سلیمان به هیچ نستانم
که گاه گاه بر او دست اهرمن باشد
 روا مدار خدايا که در حريم وصال

رقیب محرم و حرمان نصیب من باشد
 همای گو مفكن سايه شرف هرگز

در آن ديار که طوطی کم از زغن باشد
 بیان شوق چه حاجت که سوز آتش دل
توان شناخت ز سوزی که در سخن باشد

 هوای کوی تو از سر نمی رود آری
غريب را دل سرگشته با وطن باشد

خبر
طنین موسیقی ایرانی با گروه 

»شیده« در تالار وحدت
کنسرت گروه موسیقی »شیده« به سرپرستی 
امیر جلیلیان، روزچهارشنبه دوم آبان در تالار 
وحدت برگزار می شود.  گروه موسیقی »شیده« 
در اجــرای پیش رو با ترکیــبی از نوازندگان 
ســازهای ایرانی، قطعاتی را در ۲ بخش باکلام 
و بی  کلام پیــش روی مخاطبان قرار می دهد. 
در بخش بــا کلام قطعات »برف پیری«، »دل 
از دســتم رفته برون«، »او لیلی«، »چوبازان«، 
»ساقی«، »فراق«، »کابوکی«، »کرماشانیگم«، 
»گل و نوشه با خانمی«، »لیلانه« و »هناری« 
اجرا می شــوند. برای بخش بی کلام کنســرت 
نیز قطعات »شکسته«، »پژواک«، »مجنون«، 
»پرواز«، »مســتان« و »دلدار« در نظر گرفته 
شــده اند. در این کنســرت محمدرضا دارابی 
خواننده و جــواد عزیزی آهنگســاز و تنظیم 
کننده هســتند. گروه ســازهای کوبــه ای به 
سرپرستی فاطمه نفر نیز »شیده« را همراهی 
می کنند. جواد عزیزی )دیوان، تنبور(، مرتضی 
فتــحی )کمانچه(، مهری جلیلیان )ســه تار(، 
حسین قاسم زاده )سنتور(، سید محمد کاظمی 
جاسمی )تار(، ابوالفضل حیاتی )تمبک(، میلاد 
داول )جیمــبی(، امید داورزنی )بم تار، عود( و 
محســن کیهان نژاد )ســرنا( نوازندگان گروه 
»شیده« هســتند. همچنین در گروه سازهای 
کوبه ای، مســعود جعفری )دمام و تمپو(، رها 
همایونی،  محبوبه  مسلمی،  نازنین زهرا  بابایی، 
سید نریمان موســوی خادم، آریــا طالب وند، 
متین اســماعیل زاده و ســارینا محمدصادق 
تهــرانی )تمبک(، فاطمه ســادات موســوی، 
امیرعباس قنبریــان و مهراد رشیدی )کاخن( 
در کنار 4۰ نوازنده دف حضور دارند. کنسرت 
گــروه موسیــقی »شیده« از ســاعت ۲1:۳۰ 
شامگاه چهارشــنبه دوم آبان در تالار وحدت 
برگزار می شود و علاقه مندان می توانند بلیت آن 

را از سامانه ایران کنسرت دریافت کنند.

»سپیده آرمان« بازیگرنمایش »باغ شب نمای ما« در گفتگو با »هنرمند«؛

  امکانات و منابع مالی تئاتر قابل مقایسه با سینما نیست
»ســپیده آرمان« که چند هفته پیش بــرای بازی در نقش 
یک فیلم سینمایی »آهو« برنده جایزه بهترین بازیگر نقش 
اول زن از جشــنواره فیلم روسیه شد، این روزها با بازی در 
نمایش »باغ شــب نمای ما« قبله عالم به قلم» اکبر رادی« 
و کارگــردانی »هادی مرزبان« در کنار »ایرج راد« و» فرزانه 
کابلی« هر شب بر صحنه فرهنگسرای نیاوران حضور دارد. 
به این بهانه سراغش رفتیم تا گفتگویی با او داشته باشیم که 

در ادامه می خوانید.

خانم آرمان؛ بازی شما در فیلم سینمایی »آهو« برمی گردد 
به ســال 99. فیلم سه ســال پس از آغاز فیلمبرداری به 
نمایش عمومی رسید و این روزها، 4 ســال پس از ساخت 
فیلم شــما برنده جایزه بهترین بازیگــر نقش اول زن از 
فستیوال سینمایی روسیه شدید. درباره این اتفاق بگویید

فیلم سینمایی»آهو« به دلایل متعدد، سه سال پس از فیلمبرداری 
به نمایش عمومی رسید و به همین دلیل حضور و بازی من در این 
فیلم پس از ۳ سال، منصه ظهور پیدا کرد . »آهو« پس از حضور در 
جشنواره های بین المللی مختلف توانست جایزه بهترین بازیگری از 
فستیوال فیلم کازان روسیه را از آن خود کند. تجربه من برای بازی 
در فیلم »آهو« تجربــه ای متفاوت بود، از آنجا که نگارش فیلمنامه 
هم بــر عهده من بود، از همان روزهای ابتدایی نوشــتن فیلمنامه، 
زیست مشترکی با کاراکتر اصلی قصه فیلم آهو آغاز کردم و در طول 
۷ ماه از زمان آغاز نــگارش فیلمنامه تا کلید خوردن »آهو« من با 
این کاراکتر زندگی می کردم. آبان ماه سال ۹۹ بود که »آهو« کلید 
خورد و من تمام تلاشــم را کردم که با توجه به آن ســبک از بازی 
که مورد نظر کارگردان بود )بازی درونگرا سرد و خنثی( مولفه های 
کاراکتــر پروانه را متجلی کنم. حفظ راکــورد حسی در طول تمام 
روزهای فیلمبرداری از دیگر دشــواری های بازی در این نقش بود. 
دختر قصه ما دختر افســرده ای بود که پس از تجربه سوگ، زندگی 
متفاوتی را انتخاب کرده بود. تمام این احوالات را باید در اکت بدن 
و صورت خودم در تمام طول فیلمبرداری لحاظ می کردم. بازی من 
در فیلم »آهو« با اقبــال منتقدان و صاحب نظران سینمای داخلی 
روبرو شــد و نظرهای مثبت بسیاری در این خصوص شــنیدم. در 
نهایت جایــزه بهترین بازیگر نقش اول زن جشــنواره فیلم کازان؛ 
اولیــن جایزه بین المللی مــن در عرصه بازیگری بود، جایزه ای که 

باعث شد نتیجه تلاش چندین ساله ام برای فیلم »آهو« را ببینم. 
به نظر شــما چه مولفه ای در بازیگری شــما باعث شد که 
هیئت داوران جشنواره فیلم روسیه جایزه بهترین بازیگر 

نقش یک زن را به شما اهدا کنند؟
 »آهو« قصه عشق است و من هم در نگارش فیلمنامه و هم در بازی 
ســعی کردم عشق را به تصویر بکشم. به نظر من مصور شدن عشق 
در کاراکتر و رنجی که پس از دســت دادن معشوق متحمل شد، از 
ســوی هیئت داوران روس دیده شد، عشــق مقوله جهانی و ورای 
جغرافیا و تاریخ و ملیت اســت، به این شــعر حافظ که در تبلیغات 
فیلم آهو نیز از آن استفاده شد اشاره میکنم )یک قصه بیش نیست 

غم عشق و وین عجب، کز هر زبان که می شنوم نامکرر است.(
خانم؛ شــما پس از فیلم »آهو« پیشــنهادات متعددی را 
رد کردید، تا تابســتان امسال که به گروه نمایشی »هادی 
مرزبان« برای بازی در نمایش »باغ شب نمای ما« پیوستید، 

از این گزیده کاری برای ما بگویید.
پس از »آهو« کار من برای انتخاب نقش بسیار دشــوار شــد، چون 
دوســت داشــتم نقشی را بپذیر که تجربه مــن در فیلم »آهو« را 
خدشــه دار نکند، نقشی که درخور باشد و مسیر پیشینم را استمرار 
بخشد، به همین دلیل برخی از متن ها را که به من پیشنهاد می شدند 

نپذیرفتم. در نهایت ابتدای تیرماه سال جاری بود که آقای »هادی 
مرزبان« بازی در نمایش جدیدش را به من پیشنهاد کردند. »هادی 
مرزبان« را با نمایش های »شب روی سنگ فرش خیس«، »تانگوی 
تخم مرغ داغ« و »خانمچه و مهتابی« اش می شــناختم؛ آثاری که 
تمامشان را در سالن های مختلف شهر دیده بودم و تا روزها پس از 

اجرا مرا به تامل واداشته بودند . 
هادی مرزبان کــه از نام های بزرگ عرصه تئاتر هســتند وقتی در 
کنار نام اکبر رادی بزرگ قرار گرفت من را وسوســه کرد که در این 
کار حضــور پیدا کنم. از طرف دیگــر »ایرج رادِ« بزرگ که نقش » 
ناصرالدین شاه« در این اثر را بر عهده دارند عامل محرک من برای 
انتخاب این نقش بود، ایرج راد در ذهن من تداعیگر نقش های موفق 
فیلم ها و ســریال هایی بود که دوستشان داشــتم و حضور در کنار 
ایشــان افتخاری بود که نصیب من شد. »فرزانه کابلی« نازنین هم 
کــه مادر علی کوچولوی قصه های کودکی ما بود و تجربه حضور در 

کنار این بانوی هنرمند هم در خاطر من باقی خواهد ماند. 
از نمایش »باغ شبنمای ما«)قبله عالم( برای ما بگویید و از 

نقشی که در آن بازی می کنید.
در نمایش »باغ شــب نمای ما« من نقش »فخرالدوله« را بازی می 
کنم، دختر ناصرالدین شاه. زمانی که این نقش به من پیشنهاد شد 
در خصوص شخصیت فخرالدوله مطالعه کردم تا بیشتر بشناسمش. 
لبــدَن خانم( خازن الدوله  »فخرالدوله« دختر ناصرالدین شــاه از)گ�
همســر گرجی اش بود. فخرالدوله دختری بود زیبا، شاعر، نقاش و 
خط زیبایی داشت و بسیار شیرین سخن می گفت و مترجم و حافظ 
اشــعار گوته و لامارتین هم بود. غالب دست نوشته های ناصرالدین 

شاه به خط خوش فخرالدوله نگاشته شده است.
 فخرالدولــه جایگاه ویژه ای در دربار داشــت و مورد توجه و احترام 
ویژه پدر بود. به رغم جایگاهی که داشــت دلباخته مهدی قلی خان 
میرآخور دربار پدر شــد و ناصرالدین شاه به رغم مخالفت با این امر 
در نهایــت به ازدواج فخرالدوله تــن داد. فخرالدوله با اینکه ازدواج 
کــرده بود امــا نیمی از هر ماه در کنار پدر ســپری می کرد، غذا را 
برای پدر می کشید و کتابت خاطرات روزانه پدر را بر عهده داشــت. 
فخرالدوله غالبــاً در ایام بیکاری در کتابخانه اندرون پدر می گذراند 
و کتاب میخواند. در زمان سفر و شکار تنها زنی که شاه را همراهی 
می کرد، فخرالدوله بود. نوازندگی پیانو و تار، مهارت در هنر نقاشی 

و منبت کاری، فن شکار از دیگر توانمندی های او بود. هرچه بیشتر 
از کاراکتر فخرالدوله خواندم برایم جذاب تر شد، دختری که در آن 
فضای مرد ســالار دربار ناصرالدین شاه، این گونه متجدد بود، زبان 
فرانسه می دانست، شعر می گفت، اهل هنر و موسیقی بود. در جریان 
این مطالعه متوجه مشــترکاتی که بین کاراکتر من و فخرالدوله بود 
پی بردم و ســعی کردم فخرالدوله را در وجود خود متصور شــوم . 
من هم مثل او اهل شــعر بودم ، کتاب خــوان و اهل ادبیات. یادم 
می آید وقتی کودک بودم یک کتاب ترجمه اشــعار معروف شعرای 
امریکایی و اروپایی در خانه داشــتیم که من هر روز با آن ســرگرم 
بودم و لامارتین هم از جمله شعرای مورد علاقه من از همان دوران 
کودکی و نوجوانی بود. »فخرالدوله« در عین ادیب و منورالفکر بودن 
در قامت سوارکاری زبردست هم ظاهر می شود و این جامع الاطراف 
بودن این شــخصیت هم برای من بسیار جالب بود؛ زنی که در عین 

ظرافت و زنانگی، قدرتمند، مدیر و مدبر بود.
خانم آرمان تفاوت حضور در تئاتر با سینما را بگویید؟

در تئاتــر امکانات اصلًا به گســتردگی سینما نیســت؛ منابع مالی 
تئاتر بسیار محدودتر از سینماســت  در حــوزه بازیگری هم ، نوعی 
از بازیگری که در سینما مورد توجه قــرار می گیرد، بازی درونگرا، 
خنثی و ســرد است در حالی که برای بازی در تئاتر باید بازی برون 
گرایانه را مد نظر قرار بدهی و از آنجایی که من پیش از این جز در 
چند مــورد، اختصاصاً در حوزه تصویر بازی می کردم، در این پروژه 

سعی کردم گونه دیگری از بازیگری را به نمایش بگذارم.
 بازیگری در تئاتر سخت تر است یا بازیگری در سینما؟

هر کدام ســختی های خودش را دارد، در تئاتــر تو با صحنه روبرو 
هستی، اجرای زنده و مخاطبانی که هر شب می آیند و می روند. در 
سینمــا تو علاوه بر صحنه و همبازی ات، ابزاری به نام دوربین، لنز 
و مناســبات ریاضی وار در برخورد بــا آنها را مقابلت داری که باعث 
می شــود هر کدام از این بازی ها مولفه هــای مخصوص خودش را 
داشــته باشد. در تئاتر یک نقش را هر شــب بازی می کنی و مانند 
سینما نیست که با توجه به لنز و فاصله دوربین هر نما را به گونه ای 
متفاوت بازی کنی، هر کدام ســختی های خــودش را دارد اما در 
نهایــت لذتی ماندگار در یاد و خاطره هر بازیگری می ماند و به نظر 
من این همان عشــقی است که همه هنرمندان و بازیگران از آن به 

عنوان دلیلی برای ماندنشان در عرصه هنر بازیگری یاد می کنند.
خانم آرمان؛ از همبازی شدن با ایرج راد و فرزانه کابلی در 

این کار برای ما توضیح دهید.
یــکی از مهمترین دلایل حضور مــن در این کار حضور ایرج راد به 
عنوان پارتنر من در این نمایش بود. من پیش از این سابقه همکاری 
با ایشــان را نداشــتم اما در همین مدت تمرین متوجه شخصیت 
ارزشمند ایشان و اعجاز بازیگری شان بر روی صحنه شدم . عشق و 
اعجاز را می توانم هر لحظه از حضور ایشان بر روی صحنه ببینم  این 
برای من تجربه متفاوتی بود که تا ابد در خاطرم باقی خواهد ماند.

 ایشان بسیار حرفه ای، خوش اخلاق، صبور، منظم و مهربان هستند 
و هاله ای از انرژی مثبت در اطرافشــان جاری و ساریست که گروه 

را در بر می گیرد.
 فرزانه کابلی نازنین که در خاطره همه ما دهه شــصتی ها به عنوان 
مادر مهربان ثبت شده اند در این کار با هنرمندی حضور پیدا کردند 
و راهنمایی های ایشــان در بعد حرکت و بدن همراه همه بچه های 

گروه بود. 
در آخر می خواستم بپرسم که آیا دوست دارید بازیگری در 

تئاتر را هم به موازات سینما انجام بدهید؟
اگر نقش خوبی باشد چرا که نه، تجربه خلق کردن تجربه بی مانندی 
اســت. چه در نویســندگی چه در بازیگری. دوســت دارم دنیاها و 

تجربه های متفاوتی داشته باشم .

تبریز - اسد فلاح: شرکت پالایش نفت تبریز 
از جدیدترین محصول خود رونمایی کرد. شرکت 
پالایش نفت تبریز در بیست و هشتمین نمایشگاه 
بین المللی خودرو از جدیدترین محصول خود در 
حوزه روغن موتور با نام SN 5W30 رونمایی کرد

در مراسم افتتاحیه این رویداد که با حضور مهندس 
غلامرضا باقری دیــزج، مدیرعامل و نائب رئیس 
شرکت پالایش نفت تبریز و دکتر علیزاده نماینده 
ورزقان و رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
شــورای اسلامی، جمعی از مســوولان کشوری 
و متخصصان صنعت خــودرو ترتیب یافته بود، 
رونمایی و عرضه محصول جدید شرکت پالایش 
نفت تبریز با اســتقبال شــایان توجه همراه شد. 
شــرکت پالایش نفت تبریز در راســتای توسعه 
روزافزون بازار محصولات پرفروش و پرطرفدار خود 
در این رویداد بزرگ مبادرت به معرفی روغن موتور 
SN 5W30 کرد. به گفته مدیرعامل شــرکت 
پالایش نفــت تبریز این محصول با اســتفاده از 
روغن پایــه گروه ۳ و بهترین فرمولاسیون جهت 
استفاده در خودروهای نسل جدید طراحی شده 
است. مهندس غلامرضا باقری دیزج، ویژگی های 
خاص تولید جدید شــرکت پالایش نفت تبریز 
را برشــمرد و از جمله به بهبــود عملکرد موتور، 
افزایش عمر مفید قطعات، کاهش مصرف سوخت، 
سازگاری با استانداردهای زیست  محیطی و کاهش 
آلایندگی خودرو اشــاره کرد. مدیرعامل و نائب 
رئیس هیات مدیره شــرکت پالایش نفت تبریز، 
همچنین به تشریح جزئیات و امتیازات فنی این 
محصول جدید پرداخت و اظهار کرد: روغن موتور 
SN 5W30 با آخرین اســتانداردهای جهانی و 

مناسب برای موتورهای نوین طراحی شده است. 
لازم به ذکر است رونمایی محصول جدید شرکت 
پالایش نفت تبریز با اســتقبال و تحسین جمع 
کثیری از بازدیدکنندگان و فعالان صنعت خودرو 
همراه گردید. خاطرنشــان می ســازد نمایشگاه 
بین المللی صنعت خودرو، هر ساله برترین برندها 
و جدیدترین محصولات صنعت خودرو را معرفی 
می کند که به اذعان کارشناســان و متخصصان 
صنعت خودرو، فرصت مناسبی برای ارائه تولیدات 
جدید شــرکت های بزرگ داخلی و خارجی پدید 
می آورد تا محصولات خود را عرضه و به نمایش 
بگذارند.  شــرکت پالایش نفت تبریز با اختصاص 
یکی از بهتریــن غرفه های نمایشــگاه مذکور، 
ارتباط نزدیک تری با مشتریان، بازدیدکنندگان و 
متخصصان صنعت خودرو برقرار کرد و توانســت 
نگاه ها را متوجه توانمندی ها و قابلیت های ممتاز 
خود در حــوزه طراحی و عرضه روغن موتور ویژه 
برای استفاده نسل جدید خودروها کند. پیشتر نیز 
روغن موتور آریا از سبد محصولات شرکت پالایش 
نفت تبریز به زنجیره فروش معرفی شده و توانسته 
بود در همان گام نخســت عرضه و توزیع، اقبال و 

توجه بازار مصرف داخلی را کسب کند.

عرضه روغن موتور داخلی با استانداردهای جهانی؛
جدیدترین محصول شرکت پالایش نفت تبریز رونمایی شد

شیراز- سحر فکورپور: مرکز آموزش های فرهنگی، هنری 
مهارتی مهراد دانشگاه شیراز، با ارائه ۲5 دوره آموزشی آغاز 
به کار می کند. دکتر حامد تقوایی، معاون فرهنگی اجتماعی 
دانشــگاه شیراز، ضمن اعلام این خبــر توضیح داد: مرکز 
آموزش های فرهنگی، هنری، مهارتی مهراد دانشگاه شیراز که 
از مردادماه جاری با حضور معاون فرهنگی وزیر علوم افتتاح 
شد، اقدام به برگزاری ۲5 دوره آموزشی در حوزه های هنر و 
رسانه و فنی و مهندسی نموده است. وی به اهداف راه اندازی 
مرکز مهراد در دانشگاه پرداخت و گفت: این مرکز با هدف 
تبیین و ترویج بینش درست تمدنی مبتنی بر تمدن نوین 
اسلامی، گسترش امید نشاط و پویایی در جامعه دانشگاهی، 
تقویت برند دانشگاه شیراز در آموزش های فرهنگی هنری، 
ترویج هنرهای اصیــل ایــرانی اسلامی، اعتلای فرهنگی 
فضای عمومی دانشگاه، ترویج و تقویت فرهنگ کار، تولید، 
کارآفرینی، نقش آفرینی دانشــگاه در تحقق شعار جهش 
تولید با مشــارکت مردم  و ارتقای کیفیت آموزشی مهارتی 
دانشــجویان راه اندازی شده اســت. دکتر تقوایی ادامه داد: 
معاونت فرهنگی اجتماعی دانشــگاه شیراز، طبق وظیفه ی 
ذاتی و قانونی خود مرکز آموزش های فرهنگی دانشگاه شیراز 
را با نام »مهراد« و با رویکرد و راهبرد »آموزش مهارت محور 
و کارآفرین، هنر متعهد و تمدن ساز و علوم انسانی اسلامی« 
ویژه ی دانشجویان، اساتید و کارکنان این جامعه ی فرهیخته 
راه اندازی کرده و درصدد است تا دوره های آموزشی خود را 
در زمینه های هنر و رسانه و فنی و مهندسی، علوم انسانی، 
فرهنگ و تمدن و خانواده و سبک زندگی، به صدعنوان در 
هر ترم ویژه ی عموم دانشگاهیان و افراد علاقه مند در جامعه 
ارائه نماید. وی در پایان از زحمات استادانی که با مرکز مهراد 
دانشگاه شیراز همکاری دارند، به ویژه دکتر محبوبه فضائلی، 
دکتر مهدی ارجمند، دکتر فاطمه شه کلاهی، دکتر حسین 
پاکنیت، دکتر بهنام شاهسونی، دکتر معصومه محترم، دکتر 

محمدمهدی آجیلیان، دکتر صبورا حاجی علی اورک پور، دکتر 
محمد فارسی، دکتر اسماعیل کلانتری، دکتر زهرا قاسم نژاد 
قدردانی کرد.  به گفته ی این مقام مســؤول دوره های فنی 
مهندسی مرکز مهراد عبارت است از: 1.گارگاه آموزشی متلب؛ 
۲.کارگاه آموزشی دیجیتال مارکتینگ؛ ۳. کارگاه پروژه محور 
ARM؛ 4. کارگاه آمــوزشی Altium Designer؛ 5. 
کارگاه پروژه محور آردوینو؛ ۶. کارگاه آموزشی برنامه نویسی 
پایتــون و ۷. کارگاه آموزشی C# و عناوین دوره های گروه 
هنر و رســانه عبارت اســت از 1.کارگاه عمــلی طراحی و 
دوخت؛ ۲.کارگاه عملی چاپ دســتی؛ ۳. کارگاه آموزشی 
فیلمنامه نویسی؛ 4. کارگاه آموزشی داستان نویسی؛ 5. کارگاه 
آموزشی فن بیان و گویندگی؛ ۶. کارگاه عملی خوشنویسی 
نستعلیق و شکسته؛ ۷. کارگاه عملی خوشنویسی نستعلیق 
شکسته و تحریری؛ ۸.کارگاه عملی خوشنویسی نستعلیق 
تحریری و ۸. کارگاه عملی جواهرسازی مقدماتی؛ ۹. کارگاه 
عملی فرش و گلیــم مقدماتی؛ 1۰.کارگاه عملی ســفال 
و ســرامیک مقدماتی؛ 11.کارگاه عمــلی نقاشی دیجیتال 
مقدماتی؛ 1۲.کارگاه عملی اسکیس معماری مقدماتی؛ 1۳. 
کارگاه عملی طراحی معماری با ضوابط مقررات ملی )برای 
اولین بار در شیــراز(؛ 14. کارگاه طراحی فیگور؛ 15. کارگاه 
عملی نقاشی دیواری و پتینــه؛ 1۶.کارگاه عملی طراحی و 
اسکیس؛ 1۷.کارگاه عملی نقاشی رنگ روغن و 1۸. عکاسی

آغاز به کار مرکز آموزش های فرهنگی هنری و مهارتی
 دانشگاه شیراز )مهراد( با 25 دوره آموزشی


